
Pochodząca z Łomży Anna Rybakie-
wicz, radczyni prawna i pisarka w jed-
nym, została mianowana Odkryciem 
2023 roku podczas gali XX edycji Pod-
laskiej Marki. – Jestem przykładem 
tego, że warto czasem zaryzykować 
I warto jest spełniać swoje marzenia, 
bo dzięki temu można się znaleźć wła-
śnie na tej scenie podczas gali Podla-

ska Marka – mówiła ze wzruszeniem 
Anna Rybakiewicz. 

Docenione zostały najcie-
kawsze inicjatywy, wyjątkowe 
miejsca, najlepsze produkty, któ-
rych wspólnym mianownikiem 
jest nasz region. W piątek, 24 
maja, w Operze i Filharmonii 
Podlaskiej odbyła się jubileuszo-

wa gala konkursu. Ta edycja ple-
biscytu jest szczególna, bo od-
bywa się po raz 20. W ciągu tych 
dwóch dekad konkurs bardzo się 
rozwinął. Mówił o tym, witając 
zgromadzonych gości, marszałek 
Łukasz Prokorym.

–Tytuł Podlaskiej Marki jest 
przyznawany tym najlepszym 
z najlepszych. Cieszy mnie bar-
dzo, że pretendentów do nie-
go jest tak wielu, bo to oznacza, 
że jesteśmy przedsiębiorczym, 
kreatywnym społeczeństwem –  
podkreślił. 

O miano Podlaskiej Marki 
ubiegało się 28 nominowanych 
w dziesięciu kategoriach. Ka-
pituła konkursu wskazała naj-
lepsze, najbardziej wartościowe 
przedsięwzięcia, produkty i wy-
darzenia, które były realizowane 
w ubiegłym roku na terenie na-
szego województwa.

–Cieszę się, że od lat kon-
tynuujemy docenianie naszych 
producentów, osób, które zmie-
niają województwo podlaskie na 
lepsze – mówił wiceminister rol-

nictwa i rozwoju wsi Stefan Kra-
jewski.

Produkt Spożywczy i Użytkowy, 
Inwestycja i Odkrycie

I tak Produktem Spożyw-
czym roku 2023 zostały wysoko-
białkowe jogurty dla dzieci pro-
dukowane w łapskiej Spółdzielni 
Mleczarskiej. Zaproszony na 
scenę przez europosła Tomasza 
Frankowskiego prezes Antoni 
Żdanuk, odbierając statuetkę za-
pewnił, że produkowane są one 
metodą tradycyjną, naturalnie, 
bez zbędnych dodatków. Najlep-
szym Produktem Użytkowym 
wybrano z kolei naturalne ko-
smetyki do pielęgnacji włosów, 
skóry głowy i ciała Neboa, pro-
dukowane przez spółke Eurus.

Za Inwestycję 2023 roku 
uznano Fabrykę Kół Tarczowych 
Pronar, a radczyni prawna i pisar-
ka w jednym Anna Rybakiewicz 
została mianowana Odkryciem 
2023 roku. 

- Gratuluję wszystkim nomi-
nowanym i laureatom. Wiem, 
jak wiele pracy wykonaliście, aby 
znaleźć się w tym gronie. 

O tym, dlaczego postanowił zamie-
nić politykę krajową na europejską. 
Dlaczego Zielony Ład jest jak maluch, 
którego da się naprawić prostymi na-
rzędziami. I czy uproszczenia w Zie-
lonym Ładzie, które weszły w życie 
25 maja są wystarczające? Ale także 
o sprawach ważnych dla wojewódz-
twa podlaskiego i przejęciu władzy 
w Sejmiku, z wiceministrem rolnic-
twa i rozwoju wsi, posłem na Sejm RP 
STEFANEM KRAJEWSKIM, ale także 
kandydatem do Parlamentu Europej-
skiego z List Trzeciej Drogi, rozmawia 
Marlena Siok.

M.S: - Do naszego studia prosto z te-
renu, a właściwie prosto od rolników 
z Miastkowa… 

S.K: - Tak. Cały czas jestem 
w terenie. Rozmawiam z rolnika-
mi, przedsiębiorcami, przetwór-
cami. W sobotni poranek spotka-
łem się z rolnikami z Miastkowa, 
którzy produkują mleko, tak, jak 
zdecydowana większość w woje-

wództwie podlaskim i warmiń-
sko-mazurskim. Tak naprawdę, 
to są ci, którzy pracują najciężej. 
Sama produkcja roślinna wyma-
ga czasu i zaangażowania, ale na 
pewno nie takiego jak produk-
cja mleka. Przez 365 dni w roku 
trzeba o zwięrzęta dbać. Nie tylko  
o nie, bo pozyskane mleko rów-
nież trzeba odpowiednio przygo-
tować, by mleczarnia je odebrała. 
Dlatego tutaj wielki ukłon w stro-
nę wszystkich rolników, którzy 
ciężko pracują, których praca 
uzależniona jest od warunków 
pogodowych, którzy dodatkowo 
muszą spełnić mnóstwo rygory-
stycznych wymogów. I tutaj jest 
bardzo duża rola ministerstwa, ale 
także całego rządu oraz samorzą-
dów, które z tym rządem współ-
pracują w przygotowaniu takich 
rozwiązań, by tę pracę rolnikom 
ułatwić. 
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Anna Rybakiewicz odkryciem 2023 roku 

Zielony Ład jest jak maluch, którego można 
naprawić bez skomplikowanych narzędzi 
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Radni  
z wyższymi 

dietami
Podczas II sesji Rady Miejskiej Łomży 
22 maja, radni zdecydowali o zwięk-
szeniu swoich diet. Projekt uchwały 
zmieniający wysokości diet złożyli 
wspólnie radni klubu prezydenta 
Mariusza Chrzanowskiego oraz radni 
Prawa i Sprawiedliwości.

Głównym punktem II sesji 
Rady Miejskiej Łomży 22 maja 
był wspólny projekt uchwały 
radnych prezydenta Mariusza 
Chrzanowskiego oraz radnych 
Prawa i Sprawiedliwości, doty-
czący podwyżki diet. Wniosko-
dawcy zaproponowali, aby dieta 
radnego wynosiła 50% kwoty ba-
zowej, która w 2024 roku wynosi 
3220,96 zł. Jest to wzrost o 225 
złotych, gdyż do tej pory radni 
otrzymywali dietę w wysokości 
43% kwoty bazowej. W projekcie 
uchwały zdecydowanie większe 
podwyżki przewidziano dla rad-
nych funkcyjnych. 

N Dokończenie na s. 7
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Miasto Łomża ogłosiło przetarg na 
opracowanie dokumentacji technicz-
nej przebudowy z rozbudową budyn-
ku położonego przy ulicy Spółdzielczej 
74 w Łomży na potrzeby Mediateki. 
W tej chwili w budynku funkcjonuje 
przedszkole ,,Wesołe Słoneczko”, pro-
wadzone przez stowarzyszenie Edu-
kator. Jednak tylko do sierpnia bieżą-
cego roku. Stowarzyszenie nie będzie 
dalej prowadziło placówki, w związku 
z czym działka wraz z budynkiem 
może zyskać nowego zarządcę. Po-
mysłem miasta jest stworzenie tam 
Książnicy Łomżyńskiej.

Przypomnijmy, iż projekt 
,,Mediateka – Książnica Łom-
żyńska – centrum dostępu do 
wiedzy, kultury i nowych tech-
nologii” zyskał dofinansowanie 
z programu Fundusze Europej-
skie dla Podlaskiego 2021-2027 
w kwocie 9,5 mln euro. Budo-
wę Mediateki rozważano przy 
ulicy Katyńskiej. Pod uwagę 
brano także niewykorzystany 
budynek na terenie Sądu Rejo-
nowego, a także biurowiec przy 
placu Pocztowym. Władze Łom-
ży uznały jednak, iż najlepszym 
wariantem stworzenia centrum 
dostępu do wiedzy, kultury i no-
wych technologii będzie adapta-
cja i rozbudowa dotychczasowej 
siedziby Miejskiej Biblioteki Pu-
blicznej w Łomży, przy ul. Dłu-
giej 13. 23 listopada 2023 roku, 
w czytelni głównej Miejskiej 
Biblioteki Publicznej w Łom-
ży, odbyło się spotkanie doty-
czące koncepcji planowanego 
remontu budynku biblioteki. 
W spotkaniu uczestniczyły wła-
dze miasta, radni, przedstawicie-
le instytucji, mediów, czytelnicy, 
seniorzy oraz osoby, z którymi 

biblioteka współpracuje od wie-
lu lat. Gościem specjalnym był 
architekt Grzegorz Kłoda, który 
przybliżył współczesne kierunki 
projektowania bibliotek.

Na kanwie spotkania, 5 
grudnia 2023 roku, radni z klu-
bu Przyjazna Łomży (Dariusz 
Domasiewicz i Andrzej Koryt-
kowski) oraz Prawa i Sprawie-
dliwości (Marianna Jóskowiak 
i Tadeusz Kowa- lewski) zorga-
nizowali konferencję prasową 
przed siedzibą Miejskiej Biblio-
teki Publicznej w Łomży. Jak 
przypomniał wówczas radny 
Dariusz Domasiewicz, 7 listopa-
da 2022 roku, radni Obywatel-
skiego Klubu Samorządowego 
złożyli interpelację ,,w sprawie 
planów utworzenia Książnicy 
Łomżyńskiej”. Pytali wówczas 
na jakim etapie jest realizacja 
przedsięwzięcia, a także czy w ra-
mach inwestycji miasto planuje 
modernizację budynku przy uli-
cy Długiej 13, w którym mieści 
się Miejska Biblioteka Publicz-
na. Radni pytali również czy bra-
na jest pod uwagę inna lo- kaliza-
cja i budowa nowego budynku. 

Na interpelację odpowiedział 
ówczesny wiceprezydent Łom-
ży Andrzej Garlicki. Twierdził, 
że na etapie składania wniosku 
kwota, która była zadeklarowana 
(około 10 milionów euro) wyda-
wała się w zupełności wystarcza-
jąca na realizację zadania.

 – Okres pandemii i później-
szy wybuch konfliktu zbrojnego 
na Ukrainie spowodował bar-
dzo znaczny wzrost cen materia-
łów i robót budowlanych. Wo-
bec tego kwota dofinansowania 
jest niewystarczająca na realiza-
cję zadania, ponadto budynek bi-
blioteki nastręcza wiele proble-
mów, które mogą być trudne do 
wyeliminowania i sprawić kło-
poty w przyszłym użytkowaniu 
obiektu. Budynek jest zabytko-
wy. Trzyma nad nim pieczę kon-
serwator zabytków, która miała 
wiele wątpliwości co do tego po-
mysłu – tłumaczył ówczesny wi-
ceprezydent Andrzej Garlicki. 

Podczas spotkania zorganizo-
wanego 23 listopada 2023 roku, nie 
padły żadne konkretne informacje 
dotyczące kosztów inwestycji.

W związku z publiczną deba-
tą oraz pojawiającymi się wątpli-
wościami związanymi z lokaliza-
cją inwestycji Obywatelski Klub 
Samorządowy wystąpił do Rady 
Miejskiej Łomży z wnioskiem 
o wprowadzenie do porządku 
obrad na sesji (13 grudnia.2023 
roku) punktu dotyczącego zaję-
cia stanowiska przez radę w spra-
wie lokalizacji inwestycji.

Wiesław Tadeusz Grzymała
Przewodniczący Rady 
Miejskiej Łomży
Szanowny Panie Przewodniczący,

Działając na podstawie art. 
20 ust. 1a ustawy z dnia 8 marca 
1990 r. o samorządzie gminnym 
oraz zgodnie z § 46 ust. 2 Statu-
tu Miasta Łomża, Klubu Radnych 
Obywatelski Klub Samorządowy 
zwraca się z wnioskiem o wpro-

wadzenie pod obrady LXXIX se-
sji Rady Miejskiej Łomży punktu:

Przyjęcie stanowiska Rady 
Miejskiej Łomży w sprawie lo-
kalizacji inwestycji pod nazwą 
,,Książnica Łomżyńska”.

Proponujemy, aby ww. 
Punkt miał numer 7, a pozosta-
łe 8 i 9. Do referowania punk-
tu wskazujemy radnego Piotra 
Serdyńskiego.

Uzasadnienie
W nawiązaniu do odbytych 

konsultacji oraz pojawiających 
się w przestrzeni publicznej in-
formacji na temat planowanej 
inwestycji pod nazwą ,,Książni-
ca Łomżyńska” w dotychczaso-
wej lokalizacji przy ulicy Długiej, 
wnosimy o zajęcia stanowiska 
w tej sprawie przez Radę. Przy-
pominamy, że już w odpowiedzi 
na interpelację radnych Obywa-
telskiego Klubu Samorządowego 
Artura Nadolnego i Piotra Ser-
dyńskiego z dnia 18. listopada 
2022 roku - Zastępca Prezydenta 
Miasta Łomża Pan Andrzej Gar-
licki wskazał, że: ,,Miasto Łomża 
prowadziło analizę realizacji in-
westycji pn. Książnica Łomżyń-
ska w budynku Miejskiej Biblio-
teki Publicznej zlokalizowanym 
przy ul. Długiej 13”. W podpi-
sanym przez niego dokumencie 
stwierdza się, że ,,budynek bi-
blioteki nastręcza wiele proble-
mów, które mogą być trudne do 
wyeliminowania i sprawić kło-
poty w przyszłym użytkowaniu 
obiektu”. Wymienione problemy 
to ,,osuszenie fundamentów i za-
pewnienie odpowiednio niskiej 
wilgotności w pomieszczeniach 
piwnicy, które miałyby być wyko-
rzystywane jako magazyn księgo-
zbioru (brak możliwości lokaliza-
cji magazynu na kondygnacjach 
wyższych, powodującej duże ob-
ciążenie stropów). Ewentualna 
rozbudowa budynku spowoduje 
również zabudowę powierzch-
ni działki, co będzie skutkowa-
ło zmniejszeniem powierzchni 
przewidzianej na obsługę budyn-
ku, parkingi, dostępność dla osób 
niepełnosprawnych”. Ponadto, 
jak stwierdził wiceprezydent An-
drzej Garlicki „Oczywistym jest, 
że lokalizacja książnicy powinna 
być usytuowana w miejscu, któ-
re zapewni dostępność dla jak 
największej ilości mieszkańców 
miasta”. Zgadzamy się z powyż-
szym stwierdzeniem i dlatego 
wnosimy jak na wstępie.

W imieniu Obywatelskiego 
Klubu Samorządowego 

Piotr Serdyński

Stanowisko
Rady Miejskiej Łomży

Z dnia 13 grudnia 2023
Rada Miejska Łomży wyra-

ża sprzeciw w stosunku do po-
mysłu wykonania inwestycji pod 
nazwą ,,Książnica Łomżyńska” 
w dotychczasowej lokalizacji 
Miejskiej Biblioteki Publicznej 
przy ulicy Długiej 13. Wykonanie 
tej inwestycji w przedmiotowej 
kamienicy nie ma uzasadnienia 
ekonomicznego ani merytorycz-
nego.

Rada Miejska Łomży po dys-
kusji uznaje za niecelowe prze-
prowadzenie tak kosztownej 
inwestycji w tym miejscu. Ocze-
kujemy wskazania nowej loka-
lizacji, lub rozważenie innych 
miejsc: tzn. na działce miejskiej 
przy ul. Katyńskiej (przy Parku 
Jana Pawła II) albo w miejscu bu-
dynku Stajni Carskiej, pozostają-
cym obecnie we władaniu Sądu 
Rejonowego w Łomży.

Rada Miejska Łomży suge-
ruje pozostawienie wyboru lo-
kalizacji ww. Inwestycji nowym 
władzom samorządowym, które 
zostaną wyłonione w wyborach 
planowanych na kwiecień 2024 
roku.

Nowe władze Książnicę pla-
nują stworzyć w budynku pry 
ul. Spółdzielczej 74. Przedmio-
tem ogłoszonego przetargu jest 
opracowanie pełnobranżowej 
dokumentacji technicznej prze-
budowy wraz rozbudową budyn-
ku zlokalizowanego przy ulicy 
Spółdzielczej 74; o powierzchni 
0,3029 ha. Firma stająca do prze-
targu musi również zaprojekto-
wać wykorzystanie cyfrowych 
technologii umożliwiające no-
watorskie rozwiązania w zakre-
sie świadczenia oferty jak i zarzą-
dzania zasobami pozostającymi 
w dyspozycji instytucji i ich bez-
pieczeństwa (nowoczesne urzą-
dzenia i oprogramowanie, sprzęt 
komputerowy oraz audiowizual-
ny (wraz z oprogramowaniem), 
telebimy, książkomaty, nowo-
czesne systemy zabezpieczeń 
zbiorów wraz z projektem wy-
posażenia wnętrz oraz projekta-
mi szczegółowymi wyposażenia 
(meble, regały przesuwne oraz 
inne niezbędne urządzenia służą-
ce do komfortowego i niezawod-
nego funkcjonowania Mediate-
ki). Urząd Miasta Łomża wymaga 
również projektu zagospodaro-
wania terenu z uwzględnieniem 
układu komunikacyjnego. Ofe-
renci na składanie dokumentów 
mają czas do 5 czerwca.

Książnica Łomżyńska przy ul. Spółdzielczej 74? 

„Łomżyńska Spółdzielnia Mieszkaniowa w Łomży ogłasza przetarg nie-
ograniczony i zaprasza zainteresowane firmy do składania ofert na wy-
konanie robót budowlanych obejmujących swoim zakresem rozbudowę 
o wiatrołapy, docieplenie, remont i dyspozycję kolorystyczną elewacji fron-
towej budynku mieszkalnego wielorodzinnego położonego przy ul. Juliu-
sza Słowackiego 4 w Łomży.
Termin składania ofert – do 03.06.2024 r. do godz. 1000. Oferty należy skła-
dać w siedzibie Łomżyńskiej Spółdzielni Mieszkaniowej w Łomży przy  Al. 
Legionów 7 B w Łomży, pokój nr 1 (sekretariat), w zaklejonych kopertach 
z napisem: „Przetarg nr 3/2024. Nie otwierać przed terminem otwarcia 
ofert”. Na kopercie nie może być oznaczenia wskazującego oferenta (na-
zwy).
Specyfikację istotnych warunków zamówienia (SIWZ) zainteresowani ofe-
renci mogą pobrać ze strony internetowej ŁSM: www.lsmlomza.pl. Otwar-
cie ofert przez komisję przetargową nastąpi w dniu  03.06.2024 r. godz. 
1015 w siedzibie Spółdzielni, pokój nr 10 (świetlica). 
Bliższych informacji udzielą: Bogdan Zaremba (tel. 506 230 470) – branża 
budowlana; Zdzisław Szanciło (tel. 504 769 586) – branża elektryczna; Emi-
lia Karwowska (tel. 662 051 699) – koordynator.”

Miasto ogłosiło przetarg na opracowanie 
dokumentacji technicznej



– W związku z zawieszeniem mnie 
przez prezesa PiS Jarosława Kaczyń-
skiego w prawach członka partii czu-
ję się skrzywdzony i potraktowany 
niesprawiedliwie –  mówił podczas 
konferencji prasowej zorganizowanej 
24 maja poseł do Parlamentu Euro-
pejskiego Krzysztof Jurgiel.

Jak twierdził zawieszony 
w prawach członka partii polityk, 
przypuszczenia, które podobno 
leżą u podstaw tej decyzji, które 
szeroko obiegły Internet, są nie-
prawdziwe i naruszają jego do-
bra osobiste, w tym dobre imię. 
Krzysztof Jurgiel wskazywał także 
na to, że do tej pory nie otrzymał 
żadnego oficjalnego pisma wraz 
z uzasadnieniem postanowienia 
o zawieszeniu, jak również nikt 
z kierownictwa partii nie kontak-
tował się z nim w tej sprawie. 

– Mogę jedynie powiedzieć, 
że te fake newsy stanowią przejaw 
hejtu, na który nie wolno przy-
zwalać. Pocieszające jest jedynie 
to, że wyborcy widzą fakty, dla-
tego w jednym z sondaży ogólno-
polskich większość responden-
tów, około 60% „zdecydowanie” 

i „raczej negatywnie”, oceniło 
decyzje Jarosława Kaczyńskiego 
o zawieszeniu mnie w prawach 
członka PiS – mówił Krzysztof 
Jurgiel.

Podczas konferencji prasowej 
poseł do Parlamentu Europej-
skiego odniósł się także do słów 
kolegi z partii posła do Parlamen-
tu Europejskiego Karola Karskie-
go, który twierdził, że Krzysztof 
Jurgiel brał czynny udział w prze-
jęciu władzy w sejmiku woje-
wództwa podlaskiego.  

– Ze zdziwieniem przyjąłem 
wypowiedź profesora prawa Ka-
rola Karskiego, Rzecznika Dys-
cyplinarnego Prawa i Sprawiedli-
wości, który bez zbadania sprawy 
insynuuje jakobym brał udział 
w powołaniu koalicji PO - TD. 
Jego insynuacje mają charakter 
pomówienia, są nieprawdziwe. 
Wnoszę do Karola Karskiego, aby 
zaprzestał naruszania moich dóbr 
osobistych w tym mojego dobre-
go imienia. Kandydat do Parla-
mentu Europejskiego, zamiast 
zajmować się szerzeniem nie-
prawdy w przestrzeni publicznej, 

powinien zaprezentować swój 
dorobek lub potencjalne działa-
nia, które mogły się przyczynić 
do rozwoju społeczno-gospodar-
czego województwa podlaskiego. 
Uczciwa kampania polega na in-
formowaniu wyborców o naszych 
już spełnionych obietnicach, jak 
i przyszłych założeniach. Biorąc 
to pod uwagę, z przykrością mu-
szę stwierdzić brak skuteczności 
Pana Posła – nie szczędził gorz-
kich słów wobec swojego kolegi 
Krzysztof Jurgiel.

W podobnym tonie, poseł do 
Parlamentu Europejskiego zwró-
cił się do Jacka Sasina, szefa pod-
laskich struktur Prawa i Sprawie-
dliwości. 

– Z uwagi na brak kontroli 
w województwie podlaskim, Ja-
cek Sasin próbuje za swoją nie-
udolność obwinić mnie. Prawdzi-
wy lider bierze odpowiedzialność 
za siebie i swoje działania. Zakła-
dam, że gdyby udało się wybrać 
marszałka z Prawa i Sprawiedli-
wości to sukces byłby przypisany 
Panu Sasinowi, ale jak się nie uda-
ło, to winnym nie jest szef struktur 

tylko osoby trzecie. Jednoznacz-
nie należy stwierdzić, że nie jest 
prawdą, że stoję bezpośrednio za 
przejściem byłych dwóch radnych 
PiS do rządzącej koalicji w sejmi-
ku województwa podlaskiego. To 
Jacek Sasin jako szef struktur PiS 
na Podlasiu był odpowiedzialny 
za kształt list wyborczych oraz za 
efekty rozmów na temat nowego 
zarządu, co zakończyło się total-
nym niepowodzeniem – mówił 
Krzysztof Jurgiel.

Podczas konferencji praso-
wej europoseł stwierdził, że de-
cyzja o odmowie kandydowania 
do Parlamentu Europejskiego 
podyktowana była postępujący-

mi zmianami standardów w Pra-
wie i Sprawiedliwości oraz braku 
kontroli polityczno-organizacyj-
nej na Podlasiu. 

– Widząc, co się obecnie dzie-
je, na tym etapie mogę stwier-
dzić, że była to słuszna decyzja. 
Analizuję moją sytuację z punk-
tu widzenia formalno-prawnego 
w zakresie przestrzegania posta-
nowień statutu i podejmowanych 
przez organy partii działań. Czu-
ję się zniesławiony, pomówiony 
o działania, których nigdy nie po-
dejmowałem. Będę bronił swego 
dobrego imienia –  zapowiedział 
poseł do Parlamentu Europej-
skiego Krzysztof Jurgiel. 
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KRZYSZTOF JURGIEL: 

Czuję się skrzywdzony  
i potraktowany niesprawiedliwie 
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Mam tu na myśli rozwiązania w zakre-
sie mikro i małej retencji, naprawę me-
lioracji, mechanizmów w postaci śluz czy 
zapór, które pozwolą zatrzymać wodę 
na naszych polach. Duża praca jest tak-
że w sprawie zapewnienia próchnicy 
w glebie, która daje możliwość zatrzyma-
nia wody i nie doprowadzanie do sytu-
acji, z jaką mamy do czynienia w tej chwili, 
czyli nawet stepowienia w niektórych czę-
ściach kraju. 

M.S: - 25 maja weszło w życie rozporządzenie 
Parlamentu Europejskiego i Rady, wprowa-
dzające zmiany we Wspólnej Polityce Rolnej, 
które dotyczą Zielonego Ładu, m.in. znoszące 
obowiązek ugorowania 4 proc. gruntów ornych 
czy sankcję związane z realizacją norm środo-
wiskowych dla gospodarstw do 10 hektarów. 
Jak czytamy na stronie ministerstwa rolnictwa: 
,,Nowe regulacje upraszczają te elementy Zie-
lonego Ładu, które wpływały na produkcyjne 
decyzje rolników lub wymuszały ograniczenia 
w produkcji rolnej.”. Jak wiceminister rolnictwa 
i rozwoju wsi ocenia te zmiany?

S.K: - Trochę wprowadzenia… Już 20 
lat jesteśmy w Unii Europejskiej. Po dro-
dze pojawiały się różne zmiany przepisów, 
różne normy do wypełnienia czy warun-
ki do spełnienia. I rolnicy w Polsce, ale 
również we wszystkich krajach członkow-
skich Unii Europejskiej, starali się sprostać 
wszelkim przepisom. 

Natomiast jest problem, bo w ostatnich 
latach pojawiły się irracjonalne zapisy, któ-
re są po prostu nie do spełnienia. Stąd fala 
protestów, która przetoczyła się przez całą 
Europę. Rolnicy protestowali nawet poza 
Unią Europejską, jak chociażby w Wiel-
kiej Brytanii czy Szwajcarii. Zwracali uwa-
gę na to, że opłacalność produkcji jest co-
raz mniejsza, a coraz więcej norm jest do 
spełnienia. I tak, jak obiecaliśmy rolnikom 
w Polsce, dotrzymaliśmy słowa. Zielonego 
Ładu nie da się wyrzucić do kosza w cało-
ści. Niemniej jednak można naprawić te 
zapisy, które są nie do spełnienia. Ja Euro-
pejski Zielony Ład czasem tak obrazowo 
porównuje do malucha, którego można 
naprawić bez skomplikowanych narzędzi 
i technologii. Niektórzy złośliwie komen-
tują, że malucha już dzisiaj nie ma. Nato-
miast ja używam takiego porównania po 
to, by pokazać, że to auto było tak tech-
nicznie skonstruowane, że pozwalało na 
naprawę samemu użytkownikowi. Dzi-
siaj jest to raczej niemożliwe. Korzystamy 
z tak zaawansowanych technologii, że bez 
serwisu i specjalistów trudno jest o napra-
wę samochodowej usterki. Tak samo z Eu-
ropejskim Zielonym Ładem. Jeśli przy-
gotowują te rozwiązania tylko urzędnicy 
nie konsultując tego z branżą, mam tu na 
myśli rolników czy doradców z Ośrodków 
Doradztwa Rolniczego czy prywatnych 
praktyk, to powstają takie przepisy, któ-
rych spełnić i wypełnić się po prostu nie 
da. Przeciwko temu właśnie w wielu miej-
scach protestowali rolnicy. Zmieniliśmy te 
zasady. Od 25 maja weszły nowe rozwiąza-

nia. Ugorowanie nie będzie już obowiąz-
kowe, a wyłącznie dobrowolne. Jeżeli ktoś 
zdecyduje się na ugorowanie czterech pro-
cent gruntów ornych, otrzyma dodatkowe 
pieniądze. Jest to dodatkowy ekoschemat. 
I tak to też w wielu obszarach powinno wy-
glądać. Nie kij a marchewka. Tu przy oka-
zji można by powiedzieć o rolnikach eko-
logicznych. Powinniśmy robić wszystko, 
żeby tych rolników ekologów było jak naj-
więcej, że konsument, który chce wybrać 
produkt bezpieczny, uprawiany bez uży-
cia środków chemicznych, powinien mieć 
do tego prawo. Oczywiście wytworzenie 
takich produktów jest znacznie droższe, 
dlatego w ślad za tym powinny pójść do-
płaty i rekompensaty, które rolnikowi po-
zwolą wyprodukować taniej, a konsument 
będzie mógł zapłacić niższą cenę i będzie 
go po prostu na to stać. Tutaj dodatkowo 
mówimy o kolejnych elementach Europej-
skiego Zielonego Ładu. Mam na myśli zo-
stawianie gleby pod okrywą zieloną. Ten 
czas został znacznie skrócony. Rolnicy tę 
okrywę będą musieli utrzymać do 15 paź-
dziernika. Wielu rolników, chociażby ze 
względu na warunki pogodowe, starało się 
korzystać z międzyplonów czy poplonów. 
To wszystko wypełnia te kwestie związa-
ne z okrywą zieloną. Po 15 października 
zgodnie z nowymi przepisami będzie moż-
na przeorywać ziemię i wykonywać zabie-
gi, o których rolnicy często mówili, o które 
prosili. Zamiast zmianowania pojawia się 
dywersyfikacja upraw. Tu rolnicy znają już 
te rozwiązania, bo w poprzednich latach 
z nich korzystali. Oczywiście to niekara-
nie za niewypełnienie norm środowisko-
wych gospodarstw do 10 hektarów, ale też 
niekontrolowanie. Dodatkowe, ryczałto-
we wynagrodzenie małych rolników do 5 
hektarów, to wszystko powoduje, że  zmia-
ny są korzystne dla rolników. I to jest od-
powiedź na wiele postulatów zgłaszanych 
na protestach, na spotkaniach w minister-

stwie rolnictwa i rozwoju wsi czy w wielu 
innych miejscach, w których miałem oka-
zję spotykać się z rolnikami i rozmawiać. 

M.S: - Czy to oznacza koniec protestów?
S.K: - To są podstawowe elemen-

ty, które udało się uzgodnić. Natomiast 
do zrobienia jest jeszcze wiele. Wszyst-
ko wymaga zaangażowania, pracy i czasu. 
Oczywiście, możemy pewne rzeczy zno-
wu zmieniać, tylko pamiętajmy, że Krajo-
wy Plan Strategiczny, który wdrażany był 
jako ta właśnie polska część, aby spełnić 
wymogi Europejskiego Zielonego Ładu, 
został dwa lata temu przesłany do Komi-
sji Europejskiej, jako oficjalne stanowisko 
rządu polskiego. Każda zmiana wymaga 
dzisiaj uzgodnień, rozmowy i dyskusji na 
forum europejskim. Ostatnie wydarzenia 
pokazały, że da się to zmieniać. Rolnicy 
gospodarując dbają o środowisko i starają 
się spełniać te wymagania. Natomiast one 
muszą być racjonalne i możliwe do speł-
nienia, bo inaczej będziemy mieli problem 
z sukcesją gospodarstw. Młodzi ludzie nie 
będą chcieli przejmować ziemi od rodzi-
ców. Będą po prostu likwidować produk-
cję zwierzęcą. Będą woleli zajmować się 
produkcją roślinną i przy okazji praco-
wać spokojnie gdzieś na etacie. Dużo ob-
serwuję takich przypadków. Dlatego też 
o rolnika trzeba zadbać. Z resztą nie tylko 
o rolnika, bo Europejski Zielony Ład do-
tyka tak naprawdę nas wszystkich. Zarów-
no przedsiębiorców, jak i przetwórców, ale 
także konsumentów, którzy przecież po-
noszą w związku z tym znacznie większe 
koszty. Dlatego wykorzystajmy z jednej 
strony szansę, którą dała Wspólna Polity-
ka Rolna, a także fundusze unijne. Ja pa-
miętam 20 lat temu, kiedy wchodziliśmy 
do Unii Europejskiej, takie głosy, że Unia 
zlikwiduje i zabierze nam wszystko. Tak 
się jednak nie zdarzyło. My bardzo dobrze 
wykorzystaliśmy szansę, którą dała nam 

Unia. To są nowoczesne gospodarstwa. 
Dzisiaj krajobraz podlaskiej, warmińsko-
-mazurskiej, polskiej wsi wygląda już zu-
pełnie inaczej. Dlaczego? Dlatego, że wój-
towie, burmistrzowie, radni oraz ci, którzy 
działają na rzecz lokalnej społeczności 
chcieli to zrobić. Czasem brakowało środ-
ków, więc sięgali po współfinansowanie ze 
środków budżetu województwa, krajowe-
go czy unijnego. To dało możliwość zreali-
zowania inwestycji, z których korzystają 
wszyscy. To także środki, które zostały za-
angażowane w doposażenie Ochotniczych 
Straży Pożarnych, świetlic wiejskich czy 
domów kultury. To również wsparcie dla 
Kół Gospodyń Wiejskich, zespołów folk-
lorystycznych, ludowych zespołów spor-
towych czy orkiestr dętych, działających 
przy OSP. To są tak naprawdę efekty pra-
cy i współpracy samorządu z rządem oraz 
umiejętność pozyskiwania środków ze-
wnętrznych. Tę szansę musimy wykorzy-
stywać dalej. Dzisiaj chcę zawalczyć o in-
teres Polski w Unii Europejskiej. Jest to dla 
nas największe wyzwanie i zobowiązanie 
w tej perspektywie do 2027 roku, ale także 
na przyszły czas. 

M.S: - No więc właśnie... Stefan Krajewski za-
mierza reprezentować interesy mieszkańców 
województwa podlaskiego i warmińsko-ma-
zurskiego w Parlamencie Europejskim. Czy to 
oznacza, że zadania, które zostały przed Panem 
postawione w resorcie rolnictwa zostały już wy-
konane? 

S.K: - Oczywiście, że chciałoby się zro-
bić więcej i szybciej, tak jak zawsze. Zdając 
sobie sprawę z różnych rozwiązań praw-
nych, ograniczeń finansowych i czaso-
wych, nie wszystko do tej pory udało się 
zrobić. Kolejne wyzwania i zobowiązania 
są do przeprowadzenia. Będąc wiele lat 
w samorządzie, wcześniej odpowiadając za 
wydatkowanie środków unijnych w Agen-
cji Restrukturyzacji i Modernizacji Rol-

Zielony Ład jest jak maluch, którego można 
naprawić bez skomplikowanych narzędzi 



5rozmowa

Relacja w Telewizji Narew  
i na www.narew.info

nictwa, teraz w ostatniej kadencji 
będąc posłem aktywnie pracu-
jącym w komisji rolnictwa, a od 
grudnia 2023 roku pełniąc funk-
cję sekretarza stanu w minister-
stwie rolnictwa, widzę jak wiele 
zależy od przepisów unijnych, 
które powstają w Brukseli, które 
są przygotowywane przez unij-
nych komisarzy i urzędników. 
Dzisiaj do tego wszystkiego trze-
ba zdrowego rozsądku. Im więcej 
go będzie przy tworzeniu tych 
przepisów, tym łatwiej będzie je 
implementować i przygotowy-
wać rozwiązania krajowe, przyj-
mując ustawy, rozporządzenia 
czy wytyczne do tych wszystkich 
dyrektyw i rozporządzeń unij-
nych. Pamiętajmy również o tym, 
że bezpieczeństwo żywnościo-
we jest równie ważne, jak bez-
pieczeństwo militarne czy ener-
getyczne. Dzisiaj z jednej strony 
obserwujemy jak zapotrzebowa-
nie na żywność rośnie, a z drugiej 
jak  przepisy unijne, zobowiąza-
nia, które dotykają europejskich 
rolników są pomijane i wpusz-
czane tylnymi drzwiami w posta-
ci umów z Mercosurem, umów 
z krajami trzecimi. To, co wjeż-
dża z Ukrainy... Nie tylko przez 
Polskę, bo to nie jest tylko pro-
blem Polski, ale także innych kra-
jów przygranicznych, do których 
te produkty wpływają. I teraz jak 
ma konkurować rolnik miejsco-
wy, Polski rolnik z tym, który nie 
musi spełniać tych norm, może 
stosować środki ochrony roślin 
wycofane z europejskiego rynku 
czy dużo większe dawki nawo-

zów. Jeżeli mamy być solidarni 
to w każdym obszarze. Tych wy-
zwań jest naprawdę dużo, ale my-
ślę, że warto rozmawiać i szukać 
rozwiązań, które pozwolą nam 
przygotować takie przepisy, któ-
re będą nie utrudniać a ułatwiać 
pewne rzeczy. 

M.S: - Warto podkreślić, że Polska 
w I połowie 2025 roku będzie sprawo-
wała prezydencję w Radzie Unii Eu-
ropejskiej. Przedstawiciele państwa 
sprawującego prezydencję w Radzie 
UE, zarówno na szczeblu ministerial-
nym jak i eksperckim, są odpowie-
dzialni za ustalanie porządku obrad 
posiedzeń oraz prowadzenie negocja-
cji w gronie państw członkowskich. Co 
to w praktyce oznacza dla Polski?

S.K: - Jest to duża szansa. Kraj 
członkowski, który obejmuje 
prezydencję niejako kreuje po-
litykę Unii Europejskiej. Chce-
my skupić się na przygotowaniu 
przepisów już pod nową perspek-
tywę finansową, bo po roku 2027 
trzeba przecież przyjąć nowe 
ramy finansowe. Z drugiej strony 
powinniśmy wykorzystać dzisiaj 
szansę, bo coraz częściej mówi 
się o tym, że Ukraina wejdzie 
w skład Unii Europejskiej. Tak, 
jak te kraje członkowskie, któ-
re przed rokiem 2004 przygoto-
wywały się do wejścia Polski do 
Unii Europejskiej, także my mu-
simy na tę ewentualność się przy-
gotować. Wówczas tamte kraje 
czuły pewną obawę przed przy-
stąpieniem dobrze rozwiniętego 
rolniczo państwa, czyli Polski, ale 
stworzyły przestrzeń do tego, by 

nie być konkurencyjnym wobec 
tego co Polska zaproponuje. Dzi-
siaj też powinniśmy przygotować 
chociażby kwoty na cukier, mle-
ko, różnego rodzaju kontyngenty 
czy normy do spełnienia. Jest to 
bardzo odpowiedzialne zadania, 
by zrobić to tak, aby Ukraina nie 
była dla nas zagrożeniem, a była 
partnerem dla wszystkich krajów 
członkowskich Unii Europej-
skiej. Dzisiaj też czy to w rozmo-
wach z ministrami rolnictwa czy 
przedstawicielami rządu Ukrainy 
często pada, że w momencie, kie-
dy odblokowane są porty czarno-
morskie, kiedy udrożniony jest 
ruch statków, które mogą wy-
wieść zboże, im się w żaden spo-
sób nie opłaci tego zboża wieść 
przez Polskę, przez Bałtyk, tylko 
właśnie portami czarnomorski-
mi, bezpośrednio do krajów trze-
cich. 

M.S: - Panie Ministrze, w naszym 
wydawnictwie, członek zarządu wo-
jewództwa podlaskiego Jacek Pioru-
nek wskazywał, że przejęcie władzy 
w Sejmiku województwa podlaskie-
go, to m.in. skuteczność liderów poli-
tycznych. Miał on na myśli prezydenta 
Białegostoku Tadeusza Truskolaskie-
go, posła Krzysztofa Truskolaskiego 
z Platformy Obywatelskiej, ale także 
wiceministra rolnictwa i rozwoju wsi, 
posła Stefana Krajewskiego. To praw-
da?

S.K: - Tak, to prawda. Ja je-
stem prezesem struktur Pol-
skiego Stronnictwa Ludowe-
go w województwie podlaskim. 
Poseł Krzysztof Truskolaski jest 

szefem Platformy Obywatelskiej 
w województwie podlaskim. 
Cieszę się najbardziej z tego, że 
nie doszło do pata. Mówiło się 
o tym, że może dojść do niewy-
łonienia zarządu i marszałka. 
Taką historię w województwie 
podlaskim już przerabialiśmy. To 
nie był dobry czas ani dla regio-
nu, ani dla ożywienia gospodar-
czego. Był to czas zmarnowany. 
Trzeba to powiedzieć wprost. 
Oczywiście, dzisiaj pojawiają się 
różne komentarze. Osoby, które 
zagłosowały z tą większością par-
tii określanych koalicją 15 paź-
dziernika, to osoby z którymi 
wspólnie domówiliśmy zasady 
współpracy. Dzisiaj pani Marsza-
łek Wiesława Burnos i pan Mar-
szałek Marek Malinowski współ-
pracują z nowym zarządem. 
Jesteśmy po rozstrzygnięciu 
Podlaskiej Marki i też uważam, 
że odpowiednim szacunkiem, 
odpowiednim miejscem zostali 
docenieni przedstawiciele opo-
zycji w Sejmiku. To jest moje 
podejście i o tym z klubem roz-
mawiam, że mamy się wspól-
nie szanować. Sejmik jest to taki 
nasz lokalny parlament, gdzie to-
czą się debaty i dyskusja na temat 
rozwoju regionu, ale to wszyst-
ko powinno odbywać się w du-
chu szacunku. I teraz odwołam 
się do słów, które bardzo często 
padają z ust przedstawicieli Pra-
wa i Sprawiedliwości. Mówią oni 
o wielkiej zdradzie. Natomiast 
chwilę przed tą zmianą pan Mar-
szałek Artur Kosicki i inni radni 
mówili, że rozmawiają ze wszyst-

kimi ugrupowaniami, ze wszyst-
kimi radnymi i czują, że będzie 
zbudowana większość do tego, 
żeby zarząd i marszałek został po-
wołany. Tak się wydarzyło tylko, 
że nie z panem Marszałkiem Ko-
sickim w roli głównej, a z panem 
Marszałkiem Łukaszem Proko-
rymem, z którym rozmawiam 
i współpracuję. Mam nadzieję, 
że będzie to dobry czas dla woje-
wództwa podlaskiego, dla nasze-
go regionu. 

M.S: - Pomogły wewnętrzne napięcia 
w Prawie i Sprawiedliwości i perso-
nalne ambicje? 

S.K: - Myślę, że pewność 
siebie marszałka Kosickiego 
i innych polityków zdecydowała 
o tym, że łatwiej nam się rozma-
wiało. Ja nigdy nie patrzyłem na 
samorządowców przez pryzmat 
legitymacji partyjnej czy też jej 
braku. Jeśli są inwestycje na któ-
re mieszkańcy czekają latami, 
trzeba je realizować. Oczywiście 
z inwestycji rządowych również 
jestem i będę rozliczany. I taka 
też jest moja rola. Chcę jednak 
zawalczyć też o zewnętrzne do-
datkowe środki unijne, pracować 
na rzecz naszego regionu i Polski. 
Dlatego zapraszam na wybory 9 
czerwca, oddanie głosu zgodnie 
ze swoimi przekonaniami. Pójdź-
my na te wybory i pokażmy, że 
jesteśmy odpowiedzialną częścią 
Europy, że chcemy mieć tam zna-
czący głos.
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Obraz Reginy Mundlak wzboga-
cił zbiory Muzeum Północno-Ma-
zowieckiego w Łomży. Urodzona 
w pobliskich Kosakach (gm. Piątnica) 
malarka była znana w międzywoj-
niu. Zginęła w hitlerowskim obozie 
zagłady w Treblince. Większość jej 
prac uległa zniszczeniu, tak więc po-
jawienie się na internetowej aukcji 
portretu żydowskiej dziewczynki jej 
autorstwa,  jest prawdziwą sensacją. 
Udało się go zakupić dzięki wsparciu 
prywatnych mecenasów. Obraz do-
pełni zbiór judaików łomżyńskiego 
muzeum.

Regina Mundlak, malarka 
i rysowniczka pochodzenia ży-
dowskiego, urodziła się w roku 
1887 w Kosakach nieopodal 
Łomży. W roku 1901 jej rodzi-

na przeniosła się do Berlina. Ry-
chło ujawnił się plastyczny talent 
młodziutkiej Reginy, który spra-
wił, że koszty jej artystycznej 
edukacji pokrył znany niemiecki 
malarz Max Liebermann; ogło-
szono też informację o zbiórce 
pieniędzy na ten cel w żydow-
skiej gazecie „Ost und West”. 
Dalsze losy artystki były związa-
ne z Warszawą i Berlinem, gdzie 
po roku 1906 studiowała oraz 
z Paryżem. Koncentrowała się 
na tematyce żydowskiej, przede 
wszystkim ukazywaniu codzien-
nego życia najuboższych warstw 
społeczności żydowskiej. Ni-
gdy nie eksperymentowała, nie 
czerpała z nowych trendów, pro-
ponując bardzo tradycyjne, re-

alistyczne malarstwo, również 
olejne.

Pierwszą wystawę indywidu-
alną miała już w roku 1902 w Ga-
lerii Zachęta, po niej, do roku 
1938, przyszły kolejne; nie tylko 
w Warszawie, ale również w Ber-
linie. Po wybuchu II wojny świa-
towej znalazła się w warszawskim 
getcie, skąd w roku 1942 wywie-
ziono ją do obozu zagłady w Tre-
blince, gdzie została zamordowa-
na. 

Na internetową aukcję z ob-
razem jej autorstwa trafił niedaw-
no Sławomir Zgrzywa, historyk, 
kolekcjoner i członek rady Mu-
zeum Północno-Mazowieckiego 
w Łomży. Udało się go zakupić 
dzięki hojności Bogumiły i Janu-

sza Cholewickich. Jak podkre-
ślają Sławomir Zgrzywa i kustosz 
Adam Sokołowski, historyk z Mu-
zeum Północno-Mazowieckiego, 
jest to kolekcjonerska sensacja.

– To bardzo cenne wzbo-
gacenie zbioru judaików łom-
żyńskiego muzeum, ponieważ 
większość spuścizny po artyst-
ce uległa zniszczeniu podczas 
II wojny światowej, najpewniej 
w czasie likwidacji warszawskie-
go getta – mówi Adam Soko-
łowski. 

Nieliczne muzea czy kolek-
cjonerzy prywatni mogą więc 
pochwalić się jej dziełami. Na-
wet Żydowski Instytut Histo-
ryczny w Warszawie ma w swych 
zbiorach tylko fotografie jej prac. 
Już wkrótce portret żydowskiej 
dziewczynki autorstwa Reginy 
Mundlak, pochodzący z początku 
XX wieku, będzie można oglądać 
w muzealnym holu, gdzie zostanie 
wyeksponowany w podświetlanej 
gablocie.

Szanowni Państwo, 
Drodzy Widzowie! 

Międzynarodowy Festiwal Te-
atralny WALIZKA to jeden ze 
starszych i uznanych festiwali te-
atralnych w Polsce, którego ideą 
nieprzerwanie od 37 lat jest tworze-
nie przestrzeni wielokulturowego 
dialogu poprzez prezentację różno-
rodnych gatunków współczesnego 
teatru formy. Festiwal w zamierze-
niu jest platformą spotkań twór-
ców różnych pokoleń, światopoglą-
dów i miłośników teatru w każdym 
wieku. Umożliwia widzom naszego 
miasta, a także festiwalowym go-

ściom poznanie ważnych spekta-
kli zrealizowanych w różnych czę-
ściach świata. Tegoroczna edycja 
odbywa się pod hasłem „Teatr prze-
mian”. W ramach tego sformułowa-
nia zaprezentujemy spektakle, któ-
re przemawiają do widzów poprzez 
formę, ciekawość, zrozumienie, na-
dzieję, drogę do serc… 

37-letnia historia festiwalu to 
efekt wybierania interesującego 
zbioru wydarzeń artystycznych

z ponad 50 krajów. Festiwal stał 
się też marką miasta i wydarzeniem, 
z którym utożsamia się ŁOMŻA 
i jej mieszkańcy. 

Wśród zaproszonych na festiwal 
znalazło się 13 spektakli konkurso-
wych z 9 krajów (Włoch, Francji, 
Słowacji, Stanów Zjednoczonych, 
Słowenii, Niemiec, Danii, Szwaj-
carii i Polski). Główną nagrodę Fe-
stiwalu Grand-Prix w wysokości 
10.000 złotych ufundował Minister 
Kultury i Dziedzictwa Narodowe-
go. 

Integralną częścią przeglądu jest 
plenerowy, interdyscyplinarny nurt 
„Moje miasto”, w ramach którego 
można będzie obejrzeć interesujące 
wydarzenia pozakonkursowe. Wy-
stąpią: włoskie Teatro Due Mondi, 
Kolektyw Kejos, Teatr Uszyty, Ci-
chy Teatr oraz Bum Bum Orkestar.

Do współpracy z Festiwalem 
została zaproszona również sceno-
grafka z Wilna – Julija Skuratova, 
która zaprezentuje w Galerii „Pod 
Arkadami” cykl swoich prac „Kon-
trasty”. 

Życzę wszystkim twórczyniom, 
twórcom udanych prezentacji, wi-
dzom wielu interesujących wrażeń, 
wzruszeń i radości, które na długo 
pozostaną w pamięci. Instytucjom 
i sponsorom dziękuję za życzliwość 
i pomoc w realizacji festiwalu.

JAROSŁAW ANTONIUK
DYREKTOR TEATRU I FESTIWALU

Każdy łomżyniak zna ,,lody od babci”– punkt z lodami 
włoskimi, który od 1985 roku stał się integralną częścią 
naszego miasta, a do tego w jego historycznej części. 
Właśnie na Starym Rynku, na swoim lodowym słodkim 
posterunku, trwał 27 lat! Teraz zapraszamy wszystkich 
miłośników tego słodkiego zimnego przysmaku do no-
wej lokalizacji: na ulicy Farnej, jednej z najstarszych 
w Łomży. To miejsce, gdzie Pani Irenka Sekmistrz, 
mimo swoich ponad 80 lat, wciąż z zapałem serwuje 
nam najlepsze lody w Łomży.

Pani Irenka, którą wielu z nas kojarzy z ser-
decznym uśmiechem i niezmordowaną energią, 
przeniosła swoje legendarne lody włoskie w inne 

miejsce, ale jedno pozo-
staje niezmienne – wy-
jątkowy smak, który 
przyciąga kolejne poko-
lenia łomżyniaków. Tak, 
po niemal trzech deka-
dach obecności na Sta-
rym Rynku, rozpoczął 
się nowy rozdział w hi-
storii ,,lodów od babci” .

,,Lody od babci” to 
nie tylko smakołyk, ale 
także już trwała część 
naszej miejskiej tradycji. 
Pani Irenka, mimo upły-
wu lat, wciąż z  zapałem 
i miłością przygotowuje 
swoje lody. W tym kuli-
narnym dziele po prostu 
bije Jej serce dla ludzi! 
Dzięki pasji i zaangażo-
waniu Pani Irenki każ-
dy może skosztować de-
seru, który smakuje tak 
samo wyśmienicie jak 
przed laty. 

Zapraszamy Małych 
i Dużych!

Zmiana lokalizacji 
to ważne wydarzenie, 
ale nie zmienia faktu, że 
,,lody od babci” są nie-
odłączną częścią Łom-
ży. Zapraszamy wszyst-
kich mieszkańców oraz 

turystów do nowego punktu sprzedaży na ulicy 
Farnej. Kupując to oryginalne kulinarne słodkie 
dzieło Pani Irenki pokażemy, że wciąż o Niej pa-
miętamy; że sprawiamy Jej tym wielką przyjem-
ność!  Przyjdźcie więc i spróbujcie naszych wło-
skich lodów z dodatkiem łomżyńskiego „ducha” 
i poczujcie, jak smak tradycji łączy się ze współ-
czesnością! 

Każdy kęs wspaniałych ,,lodów od babci” to 
powrót do dzieciństwa i chwil spędzonych na 
Starym Rynku. Teraz te same niezapomniane 
smaki czekają na Was na ulicy Farnej. Do zoba-
czenia w tym nowym słodkim miejscu!

„Lody od babci” na nowym miejscu  
– smak tradycji na ulicy Farnej

Kolekcjonerska sensacja w łomżyńskim muzeum
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I tak radni prezydenta Mariu-
sza Chrzanowskiego oraz PiS za-
proponowali, aby dieta przewod-
niczącego rady wynosiła 100% 
kwoty bazowej, czyli 3220,96 zł 
(do tej pory było to 63%), zaś wi-
ceprzewodniczącego 90%, czyli 
2898,86 zł (do tej pory było to 
45%). 

Nie mniejsze wynagrodzenia 
przewidziano dla przewodniczą-
cych komisji oraz ich zastępców. 
W myśl wnioskodawców radni 
będący przewodniczącymi ko-
misji mieli otrzymać 90% kwoty 
bazowej, czyli 2898,86 zł (wcze-
śniej było to 44%), zaś wiceprze-
wodniczący 75% kwoty bazowej, 
czyli 2415,72 zł (wcześniej było 
to 43%). Jak podali w uzasad-
nieniu wnioskodawcy: ,,Podsta-
wowym celem nowelizacji jest 
dostosowanie zasad ustalenia 
wysokości diet zgodnie z ustawą”.

Tuż po otwarciu obrad przez 
przewodniczącego rady Wiesła-
wa Grzymałę, radny Przyjaznej 
Łomży Dariusz Domasiewicz, 
w imieniu klubu, złożył wniosek 
o zdjęcie z porządku obrad punk-
tu 7, czyli rozpatrzenie wniosku 
klubów radnych prezydenta Ma-
riusza Chrzanowskiego oraz PiS 
o podjęcie uchwały zmieniająca 
uchwałę w sprawie ustalenia za-
sad wysokości diet.

– Szanowni radni, tak na-
prawdę dopiero zaczęliśmy naszą 
pracę. Jest to drugie posiedzenie 
rady miejskiej. Uważam za głębo-
ko niestosowne, żebyśmy na po-
czątku swojej pracy zajmowali się 
finansami, w szczególności kie-
dy mają dotyczyć naszych wła-
snych finansów. Umówiliśmy się 
z mieszkańcami, że będziemy wy-
pełniać obowiązki radnego, obo-
wiązki obywatelskie, obowiązki 
społeczne. Nie tak dawno te die-
ty były zmieniane i uważam, że 
są one bardzo dobre. Nie trzeba 
tego traktować jako wynagrodze-
nie, a utratę dochodu w danym 
dniu, gdy obradujemy, ewentual-
nie jesteśmy na komisjach. Uwa-
żam, że ta dzisiejsza stawka 1400 
złotych jest też bardziej adekwat-
na do sytuacji finansowej mia-
sta. Wiemy wszyscy jaka ona 
jest. Gdy otrzymamy 15 listopa-
da projekt budżetu na 2025 rok, 
będzie to pierwszy nasz wspólny 
budżet, wówczas zobaczymy czy 
będzie on na tyle bezpieczny, by 
można było rozmawiać na temat 
zmiany diet. Na dzień dzisiejszy 
uważam, że diety, które mamy 

są wystarczające – mówił radny 
Dariusz Domasiewicz. – Kolej-
na sprawa to diety przewodni-
czących i wiceprzewodniczących 
komisji. W naszym aktualnym 
wynagrodzeniu jest dodatek za 
to, że ktoś sprawuje tę funkcję. 
Dotychczas takie funkcje spra-
wowało dwóch radnych. Mowa 
tu o Pani Hance Gałązce oraz 
Panu Stanisławie Oszkinisie. Nie 
słyszałem z ich ust, że jest to za 
niskie uposażenie. Dlatego ape-
luję do Państwa, żeby punkt ten 
zdjąć z porządku obrad i wrócić 
do niego w przyszłości. Zapra-
cujmy na to, żeby taką dyskusję 
w ogóle podjąć –  kontynuował 
radny Dariusz Domasiewicz.

Wniosek Przyjaznej Łomży 
został poddany pod głosowanie. 
Na 22 obecnych na sesji radnych, 
za zdjęciem punktu 7 z porządku 
obrad głosowało 9 radnych, 13 
było przeciw. W związku z czym 
rada wniosek odrzuciła.

Po realizacji porządku obrad, 
radni przeszli do głosowania nad 
zmianą wysokości diet radnych. 
Ponownie głos zabrał radny Da-
riusz Domasiewicz, który zwrócił 
się do skarbnik Elżbiety Parzych 
o przedstawienie kosztów zwią-
zanych z podniesieniem diet rad-
nych w skali całej kadencji.

–  Nie jestem przygotowana, 
żeby odpowiedzieć na to pytanie. 
Muszę to policzyć i dopiero będę 
mogła to Państwu powiedzieć. 
W zmianach w budżecie macie 
Państwo kwotę na ten rok –  mó-
wiła skarbnik Elżbieta Parzych.

Następnie głos zabrał radny 
Koalicji Obywatelskiej Hubert 
Marek Norowski, który przedło-
żył wniosek formalny o zmianę 
treści punktu dotyczącego zmia-
ny wysokości diet.

 – Wnosimy o zmianę wyso-
kości diety radnego bezfunkcyj-
nego. Jest to zmiana z 50 procent 
na 70 procent. W przypadku die-
ty wiceprzewodniczącego ko-
misji jest to 71 procent zamiast 
proponowanych 75 procent. 
W przypadku zastępcy przewod-
niczącego rady zamiast 90 pro-
cent, proponujemy 80 procent. 
Nasz wniosek formalny jest uza-
sadniony stosowną oszczędno-
ścią. Proponowane przez dwa 
klubu radnych podwyżki diet 
w skali roku wymagają zabez-

pieczenia 282 tysięcy złotych 
w budżecie miasta. Proponowa-
na podwyżka wprowadza także 
zbyt duże dysproporcje w wyso-
kości diet poszczególnych rad-
nych – uzasadnił radny Hubert 
Marek Norowski.

Po złożeniu przez radnego 
wniosku formalnego o zmianę 
treści punktu dotyczącego zmia-
ny wysokości diet, radny Dariusz 
Domasiewicz z kolei, w imieniu 
klubu Przyjazna Łomża, złożył 
wniosek formalny o 10-minuto-
wą przerwę po wyczerpaniu listy 
mówców.

Nim jednak wniosek został 
poddany pod glosowanie, głos 
zabrał radny Krzysztof Sycho-
wicz (PiS).

–  Chciałem tylko odnośnie 
komisji, co wiąże się też z wyna-
grodzeniami. Chciałbym zwrócić 
uwagę na jedną rzecz. W poprzed-
niej kadencji pojawiały się głosy, 
że wystarczy raz przyjść na sesję 
i jest to pełne wywiązanie się rad-
nego ze swoich obowiązków. Ja 
już wówczas optowałem za przy-
wróceniem komisji, ponieważ to 
na komisjach zawsze odbywała 
się praca merytoryczna. Dlatego 
też optuję za odpowiednim wyna-
grodzeniem i przewodniczących, 
i wiceprzewodniczących komisji. 
Mam nadzieję, że po tak wspaniałej 
deklaracji pracy i dbania o dobro 
mieszkańców, że koledzy i koleżan-
ki znajdą się w komisjach – mówił 
radny Krzysztof Sychowicz.

Do słów radnego odniósł się 
Dariusz Domasiewicz.

– Radni klubu Przyjazna Łom-
ża deklarują prace w komisjach, 
ale możemy też, jeśli Państwa zgo-
da będzie na to, być przewodni-
czącymi tych komisji, w najniż-
szej możliwej stawce, która będzie 
dzisiaj uchwalona – stwierdził 
radny Dariusz Domasiewicz.

Do słów Dariusza Doma-
siewicza odniósł się radny Piotr 
Chmielewski (PiS).

– Hasła populistyczne zo-
stawmy na plakaty. Skończmy to, 
bo Pan wypowiada się już trzeci 
raz na ten sam temat – mówił rad-
ny Piotr Chmielewski.

Radna Edyta Śledziewska 
(KO) z kolei w swojej wypowiedzi 
nawiązała do intencji ustawodawcy.

– Mówi on wprost, że jest to 
rekompensata związana ze zwol-

nieniem z pracy w związku z peł-
nioną funkcją. Dlatego też nie 
rozumiem skąd tak duże dyspro-
porcje w zaproponowanej uchwa-
le przez dwa kluby. Jeżeli chodzi 
o dietę zwykłego radnego a prze-
wodniczącego komisji: jest to 40 
procent. Jeżeli rozpatrujemy to 
w intencji do ustawodawcy uwa-
żam, że te dysproporcje między 
zwykłymi radnymi a funkcyjnymi 
powinny być mniejsze – przeko-
nywała radna Edyta Śledziewska.

Do obradujących zwrócił się 
także radny Mariusz Tarka (PiS).

– Chciałbym tylko przypo-
mnieć Państwu, że pół roku temu 
ten temat również był podnoszo-
ny. Byłem wówczas radnym nie-
zależnym, więc mogłem zgło-
sić wniosek formalny. Zgłosiłem 
taki wniosek, diety za złotówkę. 
Z Państwa strony podniosło się la-
rum. Także nie róbmy już populi-
zmu, jak powiedział kolega radny 
Chmielewski. Nie róbmy kabare-
tu. Jak chcecie to zaraz złożymy 
taki wniosek i będziemy się bawili 
–  mówił radny Mariusz Tarka. 

Po wypowiedzi radnego prze-
wodniczący Wiesław Grzymała 
zarządził 10- minutową przerwę 
w obradach.

Po powrocie radni przystąpi-
li do głosowania nad podwyżką 
diet. Najpierw pod głosowanie 
został poddany wniosek klubu 
radnych Koalicji Obywatelskiej. 
13 radnych było przeciw. Za 
głosowało 4 radnych. W związ-
ku z tym rada wniosek odrzu-
ciła. Następnie pod głosowanie 
poddany został wspólny projekt 
uchwały radnych prezydenta Ma-
riusza Chrzanowskiego oraz Pra-
wa i Sprawiedliwości. 13 radnych 
było za podwyżką diet, 9 przeciw. 
W związku z tym rada uchwa-
łę podjęła. Oznacza to, że radni 
podwyżki otrzymali. 

Podczas II sesji Rady Miej-
skiej Łomży powołane zostały 
również komisje.
1. Komisja Rewizyjna
Przewodniczący: Piotr Chmielewski 
(PiS)

Wiceprzewodniczący: Marcin Dębek 
(klub radnych prezydenta Mariusza 
Chrzanowskiego) 
2. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji
Przewodniczący: Piotr Modzelewski 
(PiS)
Wiceprzewodniczący: Marcin Dębek 
klub radnych prezydenta Mariusza 
Chrzanowskiego) 
3. Komisja Finansów i Skarbu Miasta
Przewodniczący: Mariusz Tarka (PiS)
Wiceprzewodniczący: Andrzej 
Grzymała (klub radnych prezydenta 
Mariusza Chrzanowskiego)
4. Komisja Rozwoju, Przedsiębiorczości 
i Zagospodarowania Przestrzennego
Przewodniczący: Andrzej Grzymała 
(klub radnych prezydenta Mariusza 
Chrzanowskiego)
Wiceprzewodniczący: Krzysztof 
Wykowski (PiS)
5. Komisja Gospodarki Komunalnej
Przewodniczący: Ireneusz Cieślik 
(klub radnych prezydenta Mariusza 
Chrzanowskiego)
Wiceprzewodniczący: Piotr Modze-
lewski (PiS)
6. Komisja Bezpieczeństwa
Przewodniczący: Marcin Dębek 
(klub radnych prezydenta Mariusza 
Chrzanowskiego)
Wiceprzewodniczący: Andrzej Wojt-
kowski (klub radnych prezydenta 
Mariusza Chrzanowskiego)
7. Komisja Edukacji i Kultury
Przewodniczący: Krzysztof Sycho-
wicz (PiS)
Wiceprzewodniczący: Piotr Chmie-
lewski (PiS)
8. Komisja Rodziny, Pomocy Społecznej 
i Zdrowia
Przewodniczący: Andrzej Wojt-
kowski (klub radnych prezydenta 
Mariusza Chrzanowskiego)
Wiceprzewodniczący: Anna Najda 
(PiS)
9. Komisja Sportu, Turystyki i Rekreacji
Przewodniczący: Adrian Gołaszew-
ski (PiS)
Wiceprzewodniczący: Marek Kisiel 
(KO)

Należy przypomnieć, iż przez 
ostatnie dwa lata poprzedniej 
kadencji Rady Miejskiej Łomży 
funkcjonowały tylko dwie wy-
muszone przez zapisy prawne 
komisję, czyli rewizyjna oraz ta 
zajmująca się skargami i wnio-
skami. 

Łomża

Prezydent Miasta Łomża podaje do publicznej wiadomości, że w jego siedzibie 

w Urzędzie Miejskim w Łomży przy ul. Stary Rynek 14, na tablicy ogłoszeń 

wywieszony został wykaz nieruchomości, stanowiącej własność Skarbu 

Państwa przeznaczonej do zbycia na rzecz użytkownika wieczystego.

Radni z wyższymi dietami

Kawiarnia i Restauracja 
„Na Farnej” zaprasza

tel. 512 113 853
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22 maja w Hali Kultury odbył się Fe-
stiwal Muzyczny – Seniorzy Seniorom 
pod patronatem prezydenta Łomży 
Mariusza Chrzanowskiego. Była to ko-
lejna edycja tego wydarzenia. Mamy 
nadzieję, że będzie to już tradycją 
i w przyszłości będzie więcej zespołów 
występujących. 

W tym roku było pięć zespo-
łów. Programy były bardzo róż-
norodne. Nie było możliwości, 
aby się nudzić, wręcz przeciwnie. 
Sala była wypełniona po brze-
gi. Były dostawione dodatkowe 
rzędy krzeseł, a jeszcze brako-
wało miejsc. Organizatorzy za-
dbali o to, by wszyscy mieli miej-
sca siedzące. Seniorzy świetnie 
się bawili co okazywali brawami 
i śmiechem. Spotkanie prowadzi-
ła Marta Kopeć, kierownik Klu-
bu Senior +, a dyrektor Miejskie-
go Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Łomży Wiesław Jagielak, wrę-
czał zespołom w imieniu prezy-
denta grawertony. Nad sprawną 
organizacją wydarzenia czuwała 
także Monika Brzózka, kierow-
nik Dziennego Domu Senior+ 
w Łomży. Było około trzech go-
dzin wspaniałej zabawy, co wy-
rażali uczestnicy po spotkaniu. 
Okazuje się, że artystyczne ze-
społy senioralne potrafią dosko-
nale zagospodarować czas sobie 

i innym. Doskonale się bawili, za-
równo członkowie zespołów, jak 
i publiczność.

Tym razem wystąpiło przed 
publicznością pięć zespołów. 
Można by dużo pisać o ich dzia-
łalności, bo działają prężnie 
i dużo występują. Ja postaram się 
możliwie krótko o nich napisać, 
tak dla przypomnienia.

„Zespół Muzyczny DD+” 
działający w Dziennym Domu 
Senior + w Łomży, pod kierow-
nictwem instruktora Zbignie-
wa Brzezińskiego działa od czte-
rech lat. Obecnie liczy 13 osób. 
W swoim repertuarze ma pio-
senki retro, pieśni patriotyczne, 
biesiadne a także współczesne 
utwory. Na Festiwalu Muzycz-
nym Seniorzy Seniorom zespół 
zaśpiewał kilka znanych piose-
nek. Widownia włączyła się do 
wspólnego śpiewu.

Zespół „Piątniczanie” działa 
od wielu lat w Gminnym Ośrod-
ku Kultury w Piątnicy. Liczy 18 
osób. Kierownikiem jest Ryszard 
Kulaszewski, który wybiera re-
pertuar, aranżuje utwory, roz-
pisuje na 4 głosy. Wokalistom 
akompaniuje zespół muzyczny 
w składzie: Ryszard Kulaszew-
ski – klawisze, Jan Jarota – gita-
ra klasyczna i Witold Matejkow-
ski – kahon. Niedawno doszedł 
Tomasz Wachowski, który śpie-
wa w zespole a także występuje 
jako solista. Na naszym spotka-
niu „Piątniczanie” zaśpiewali kil-
ka utworów na głosy, co wzbu-
dziło zachwyt widowni. Dziękuję 
Ryszardowi za aranżację mojej 
piosenki „Łomżyńskie Tango” 
a Tomkowi i zespołowi za jej 
zaśpiewanie. To była dla mnie 
ogromna niespodzianka utrzy-
mana przede mną w tajemnicy.

Kolejna na scenie pojawiły 
„Kolneńskie Dziewczyny z Plu-
sem”. Zespół działa w Kolneń-
skim Ośrodku Kultury i Sportu. 
W przyszłym roku będzie obcho-

dził 15–lecie swojej działalności. 
Kierownikiem zespołu jest Bo-
gumiła Ranik i jednocześnie wy-
stępuje na scenie. Zespół liczy 9 
osób. Ma bardzo zróżnicowany 
repertuar.

Śpiewają po hiszpańsku, an-
gielsku, ukraińsku i oczywiście 
po polsku. Nieodzowną częścią 
każdego występu są żartobliwe 
monologi, dialogi stosowne do 
tematu koncertu. Tu Eugeniusz 
Regliński jest niezastąpiony. Ze-
spół nagrał dwie płyty a trzecia 
ukaże się jesienią tego roku. Na 
naszym senioralnym spotkaniu 
śpiewali piosenki o tematyce wa-
kacyjnej związanej z morzem 
i jeziorami mazurskimi. Skecza-
mi doprowadzali publiczność do 
salw śmiechu.

Zespół „Maryna” działa 
w Klubie Senior + Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Łomży. Liczy obecnie 19 osób. 
Kierownikiem zespołu jest Da-
nuta Waśko, gra na klawiszach 
i przygotowuje repertuar dla ze-
społu. W lipcu będziemy obcho-
dzić  9-lecie działalności. Mamy 
różnorodny repertuar; pieśni lu-
dowe z różnych regionów Polski, 
patriotyczne, biesiadne i popu-
larne. Kultywujemy folklor kur-
piowski ze względu na jego bli-
skość. Poznajemy zwyczaje 
i obrzędy Kurpiów, uczymy się 
gwary. Piszę scenariusze wido-
wisk w oparciu o materiały Ada-
ma Chętnika i zbiory ks. Skier-
kowskiego.  Na spotkaniu zespół 
zaśpiewał kilka piosenek o różnej 
tematyce i nastroju.

Na zakończenie naszego wy-
darzenia wystąpiła Kapela Kur-
piowska Gminy Łomża działa-
jąca w Centrum Kultury Gminy 
Łomża z siedzibą w Podgórzu. 
Obecny skład kapeli to: Jani-
na Nasiadko – solistka i gra na 
tamburynie, Jerzy Sęk – akor-
deon, Ryszard Motulewicz – 
śpiew i gra na marynie, czyli ba-
setli kurpiowskiej oraz Sylwester 
Bednarczyk – trąbka. Kapeli nie 
trzeba specjalnie przedstawiać, 
bo jest bardzo znana, powszech-
nie lubiana i swoimi występami 
porywa publiczność do śpiewu 
i tańca. Tak było i tym razem, bo 
jakże by inaczej! Seniorzy poszli 
w tany. Przyjemnie było patrzeć 
jak się bawią.

Podsumowując. Udana im-
preza, atmosfera wspaniała, swo-
bodna. Przy okazji takich spo-
tkań integruje się społeczność 
senioralna, nawiązują się nowe 
znajomości, ludzie wspólnie się 
bawią i to jest piękne. A zespoły 
występujące lubią się spotykać, 
bo łączy je wspólna pasja jaką 
jest muzyka, śpiew i taniec oraz 
chęć niesienia radości innym lu-
dziom. Na widowni widziałam 
osoby w różnym wieku, które też 
dobrze się bawiły, co cieszy, że 
twórczość seniorów budzi zainte-
resowanie. Dziękuję wszystkim, 
którzy przyczynili się do tego, by 
to wydarzenie mogło się odbyć.

 DANUTA WAŚKO

Seniorzy Seniorom 
czyli kolejne spotkanie artystycznych zespołów w Łomży
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Szanowni seniorzy i mieszkańcy Łom-
ży! Chcę podzielić się z Państwem 
wrażeniami z pobytu w Brukseli. Na 
zaproszenie Pana europosła Toma-
sza Frankowskiego miałem okazję 
wziąć udział w wyjeździe studyjnym 
do Brukseli w dniach 7-11 kwietnia 
2024 roku, zorganizowanym dla se-
niorów z województwa podlaskiego 
i warmińsko-mazurskiego. Łącznie 
było nas 68 osób. Z Łomży pojechało 6 
osób. Byli to seniorzy ze Stowarzysze-
nia „Aktywny Senior” z Łomży, z Bar-
toszyc, Olsztyna, Białegostoku, Sokół-
ki, Zambrowa i Siemiatycz. Co ciekaw 
mieszkańcy Siemiatycz są bardzo zna-
ni w Brukseli. Mówią, że Bruksela, to 
inaczej Siemiatycze, co potwierdziło 
się na miejscu. 

Opiekunem całej grupy se-
niorów była asystentka krajowa 
pana europosła Tomasza Fran-
kowskiego, Pani Bogumiła War-
caba z Olsztyna, którą pozdra-
wiamy z Łomży.

Podróż odbyliśmy autoka-
rem, który był wyposażony w bar 
kawowy, klimatyzację i toaletę. 

Wyjazd studyjny rozpoczęliśmy 
od Zambrowa. Następnie udali-
śmy się do Warszawy, gdzie był 
wieczorny posiłek w Zajeździe 
Chrobry. Piękny hotel i smacz-
ne jedzenie. Następnie granica 
państwa i nocny przejazd przez 
Niemcy do miasta Brugia w Bel-
gii. Zwiedziliśmy miasto z prze-
wodnikiem. Jest to niewielkie 
miasteczko z dużą liczbą kanałów, 
mostów i gotyckiej architektury. 
Dużo zieleni oraz paski pokry-
te narcyzami i żonkilami. Pięk-
ny jest rynek  i ratusz. Jest wiele 
kościołów. Na szczególną uwagę 
zasługuje katedra z XII wieku. 
Brugia to kraina piwa i czekola-
dy. Muszę dodać, że w mieście 
nie ma żadnych pojazdów. Wszy-
scy poruszają się rowerami i do-
rożkami. Turyści  często pływa-
ją gondolami z przewodnikami. 
Jest to bardzo piękne miasto. Po 
czterech godzinach zwiedzania 
miasta, udaliśmy się do Brukseli. 
Zostaliśmy zakwaterowani w ho-
telu Congres, oddalonego 15 mi-

nut pieszo od ryn-
ku w centrum. Po 
odpoczynku wie-
czorem udaliśmy 
się spacerkiem na 
wspólną kolację. 

N a s t ę p n e g o 
dnia wyjazd do 
Parlamentu Eu-
ropejskiego. Cały 
obiekt Parlamen-
tu zrobił na mnie 
ogromne wrażenie. 
Piękne, nowocze-
sne budynki o kon-
strukcji szklanej 
i o wielkiej kuba-
turze. Było bardzo 
dużo zwiedzają-
cych. Z różnych 
krajów. Przejście 
przez bramki, a na-
stępnie udaliśmy 
się do do małej 

salki, gdzie odbyła się prelekcja 
na temat działalności Parlamen-
tu Europejskiego, a także spo-
tkanie z europosłem Tomaszem 
Frankowskim. Przywitanie było 
bardzo ciepłe. Pan europoseł 
podziękował nam za przybycie 
i opowiedział o swojej działalno-
ści w Europarlamencie. Potem 
udaliśmy się na sesję zdjęciową 
z Panem Europosłem. Następnie 
udaliśmy się do Europarlamen-
tu na zwiedzanie. Bardzo piękna 
sala obrad plenarnych. Asystent 
pana Tomasza Frankowskiego 
opowiadał o obradach. Pokazał 
gdzie siedzi Pan Europoseł. Zro-
biliśmy dużo zdjęć. Coś piękne-
go i niepowtarzalnego. Później 
pojechaliśmy autokarem do Ato-
mium. Po zwiedzaniu zjedliśmy 
pyszne frytki. Udaliśmy się też na 
Starówkę z Panią przewodnik. 

Starówka bardzo mnie urze-
kła. Takiej jeszcze nie widziałem. 
Są tam wiekowe, zabytkowe bu-
dynki, place i uliczki staromiej-
skie. Część z tych budynków 

pokryta jest złotem. Życie na sta-
rówce toczy się całą dobę. Na jed-
nej z uliczek jest symbol Brukseli. 
Mała, brązowa rzeźba sikającego 
chłopca, który pełni jednocze-
śnie rolę fontanny. Jest on ubiera-
ny w różne stroje, z okazji świąt. 
Byliśmy też na ulicy, gdzie była 
sikająca murzynka. Obie te rzeź-
by są bardzo ciekawe. Po zwie-
dzaniu wróciliśmy do hotelu. 

Przed wieczorem poszliśmy 
spacerkiem na kolację z posłem 
do restauracji ,,Leon”, blisko sta-
rówki. Były rozmowy i dziele-
nie się wrażeniami. Kolejnego 
dnia, po śniadaniu, udaliśmy się 
z Panią przewodnik spacerkiem 
na zwiedzanie parku i budowli, 
gdzie urzęduje król Belgii oraz do 
muzeum instrumentów muzycz-
nych. Po zwiedzaniu przejecha-
liśmy autokarem do miejscowo-
ści Dinant. Zwiedziliśmy miasto, 

zakuśpilimy pamiątki i zjedliśmy 
drobny posiłek. Miasto to ma 
swoją historię, sięgającą VII wie-
ku. Jest bardzo urokliwe i słynie 
z malowniczej lokalizacji oraz 
pięknych zabytków. Najpiękniej-
szym jest cytadela, która góruje 
nad miastem. Są też przepiękne 
widoki, kościoły, zamki oraz mo-
sty. Po zwiedzaniu miasteczka 
udaliśmy się w drogę powrotną 
do Polski. Podróż całą noc przez 
Niemcy. Rano, już w Polsce, za-
trzymaliśmy się na posiłek. 

Nie spodziewałem się, że 
będę na takim wyjeździe studyj-
nym. Składamy serdeczne po-
dziękowania dla Pana Europosła 
Tomasza Frankowskiego za pięk-
ną wycieczkę studyjną. Zaprosi-
liśmy Pana europosła do Łomży 
na spotkanie z seniorami. Z nie-
cierpliwością czekamy. 

 CZESŁAW KONOPKO

Co roku w naszym klubie obchodzimy 
w maju podwójną uroczystość: Dzień 
Matki i Dzień Ojca.

Tak też było 24 maja tego 
roku. Przygotowałam specjalny 
program słowno – muzyczny dla 

zespołu „Maryna” aby uczcić  tę 
uroczystość. Seniorzy zapełni-
li salę klubową. Były nastrojowe 
piosenki oraz piękna poezja. Re-
cytatorzy bardzo ładnie dekla-
mowali wiersze. Niejednej oso-
bie na widowni popłynęła łezka, 
członkowie zespołu także się 
wzruszyli.

Przy kawie, herbatce i pysz-
nym torcie wspominaliśmy swo-
ich Rodziców. Dzięki ich wy-
chowaniu jesteśmy tacy, jacy 
jesteśmy.

Następnie wyszliśmy na po-
wietrze i tam przy akordeonie 
i tamburynie były tańce. Uro-

czystość zaczęła się nastrojowo, 
a skończyła na wesoło.

Mile spędzone popołudnie 
w sympatycznym towarzy-
stwie.

DANUTA WAŚKO

Obchody Dnia Matki i Dnia Ojca w Klubie Senior +  w Łomży

Łomżyńscy seniorzy z wizytą w Brukseli                            
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W amfiteatrze w Dobrym Lesie (gm. 
Zbójna) odbył się dooroczny Regio-
nalny Przegląd Kapel, Śpiewaków 
i Gawędziarzy Ludowych 2024. Wyda-
rzenie zorganizowane 19 maja przez 
Regionalny Ośrodek Kultury w Łom-
ży przyciągnęło wielu mieszkańców 
regionu oraz sympatyków kultury 
kurpiowskiej, na których czekały nie-
zapomniane występy wokalne i ta-
neczne. 

Celem przeglądu jest pre-
zentacja tradycyjnego kurpiow-
skiego muzykowania, stylu śpie-
wania, gwary, tańca i stroju, 
popularyzacja tych tradycji 
w społeczeństwie, i tym samym 
zachowanie ich dla młodszych 
pokoleń i środowisk twórczych.. 
Podczas przeglądu wytypowane 
zostały także najlepsze zespoły 
na XXXI Ogólnopolski Konkurs 
Zespołów Kurpiowskich, odby-
wający się w ramach XXXI Ogól-
nopolskich Dni Kultury Kur-
piowskiej 2024, które będą miały 
miejsce w Nowogrodzie, w nie-
dzielę, 16 czerwca. 

Impreza ludowa w Dobrym 
Lesie zgromadziło także wielu 
gości, a byli nimi m.in.: sekretarz 
stanu w Ministerstwie Rolnictwa 
i Rozwoju Wsi Stefan Krajew-
ski, radny sejmiku województwa 
podlaskiego Marek Olbryś wraz 
z małżonką, wójt gminy Zbójna 
Elżbieta Parzych, burmistrz No-

wogrodu Grzegorz Andrzej Pal-
ka, wicestarosta łomżyński Anna 
Gawrych, radna powiatu łom-
żyńskiego Zofia Strumiłowska, 
radny powiatu łomżyńskiego 
Tomasz Paweł Chojnowski, rad-
ny powiatu łomżyńskiego Adam 
Zaczek.

Wyniki Regionalnego Przeglądu Kapel, 
Śpiewaków i Gawędziarzy Ludowych
Zbójna – Dobry Las 2024

Komisja w składzie:
Józef Zyśk – przewodniczący
Agnieszka Brzóska-Wieczorek – 
członek
Piotr Skawski  – członek

przyznała nagrody i wyróżnienia 
w kategoriach i kwotach wg 
poniższego zestawienia:

KATEGORIA ŚPIEWACY LUDOWI – 
DOROŚLI
I miejsce ex aequo – Maja 
Wronowska i Hanna Ksepka

II miejsce – Wiktoria Dobrzańska
wyróżnienie – Daniela Dąbrowska

KATEGORIA ŚPIEWACY LUDOWI – DZIECI 
I MŁODZIEŻ
I miejsce – nie przyznano
II miejsce ex aequo – Aleksandra 
Gawrych, Emilia Gawrych 
i Dominika Florczyk
III miejsce – nie przyznano

KATEGORIA SOLIŚCI INSTRUMENTALIŚCI 
– DOROŚLI
I miejsce ex aequo – Ryszard 

Maniurski, Michał Olchowik i Dawid 
Sutkowski
II miejsce ex aequo – Daniel Cwalina 
i Rafał Sendrowski
III miejsce – nie przyznano

KATEGORIA SOLIŚCI INSTRUMENTALIŚCI 
– DZIECI I MŁODZIEŻ
I miejsce ex aequo – Julia Lemańska 
i Kornelia Bielska
II miejsce ex aequo – Marcin 
Maniurski, Karolina Nicewicz 
i Katarzyna Marczyk
III miejsce – nie przyznano

wyróżnienia – Michał Maniurski, 
Zofia Muzyk i Faustyna Dobrowolska

KATEGORIA GAWĘDZIARZE LUDOWI – 
DZIECI I MŁODZIEŻ
I miejsce – Zofia Piasta
II miejsce ex aequo – Hanna 
Świętochowska, Natalia Kowalczyk 
i Dawid Kowalczyk
III miejsce – nie przyznano

KATEGORIA GAWĘDZIARZE LUDOWI – 
DOROŚLI
I miejsce – Elżbieta Skopek
II miejsce – Hanna Horoszewska
III miejsce – nie przyznano

KATEGORIA KAPELE LUDOWE
I miejsce – Kapela Dziki Sad
II miejsce – Kapela z Nowogrodu
III miejsce – nie przyznano

KATEGORIA ZESPOŁY FOLKLORYSTYCZNE 
– DOROŚLI
I miejsce – nie przyznano
II miejsce ex aequo – 
Integracyjny Zespół 
Folklorystyczny Szansa z Zambrowa 
i Zespół Folklorystyczny Turoślanie
III miejsce – nie przyznano

KATEGORIA ZESPOŁY ŚPIEWACZE – 
DOROŚLI
I miejsce ex aequo – Zespół 
Śpiewaczy z Turośli, Kobiecy Zespół 
Śpiewaczy z Nowogrodu i Męski 
Zespół Śpiewaczy ze Zbójnej
II miejsce ex aequo – Kobiecy 
Zespół Śpiewaczy ze Zbójnej 
i Kobiecy Zespół Śpiewaczy z Kuzi
III miejsce – nie przyznano
wyróżnienie – Śpiewające Panie 
z Miastkowa
KATEGORIA ZESPOŁY ŚPIEWACZE – 
DZIECI I MŁODZIEŻ
I miejsce – nie przyznano
II miejsce ex aequo – Dziewczęcy 
Zespół Śpiewaczy z Turośli 
i Dziewczęcy Zespół Śpiewaczy 
z Nowogrodu
III miejsce – nie przyznano

Na Ogólnopolski Konkurs 
Zespołów Kurpiowskich od-
bywający się podczas XXXI 
Ogólnopolskich Dni Kultury 
Kurpiowskiej w Nowogrodzie 
komisja kwalifikuje zdobywców 
I i II miejsca we wszystkich ka-
tegoriach pod warunkiem przy-
gotowania programu opartego 
na folklorze kurpiowskim. Na-
grodę rzeczową dla Zofii Piasty, 
zdobywczyni I miejsca w katego-
rii  gawędziarzy ludowych (dzieci 
i młodzież), ufundowali Państwo 
Bogumiła i Marek Olbryś.

Przegląd dofinansowało Sta-
rostwo Powiatowe w Łomży oraz 
Minister Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego z Funduszu Promo-
cji Kultury.

11region

Prezydent Miasta Łomża podaje do publicznej wiadomości, że w jego siedzibie w Urzędzie Miejskim 
w Łomży, Stary Rynek 14, na tablicy ogłoszeń wywieszony został wykazy nieruchomości położonej 
w Łomży, przy skrzyżowaniu ulic Informatyków i Kolejowej, przeznaczonej do sprzedaży w trybie 

bezprzetargowym na poprawę zagospodarowania nieruchomości przyległej oraz IV kompleksów łąk 
przeznaczonych do dzierżawy, położonych w Łomży w rejonie Grobli Jednaczewskiej.

Święto kultury kurpiowskiej w Dobrym Lesie 
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I powtórzę po raz kolejny: 
warto zaryzykować i spełniać 
marzenia, bo mogą one zapro-
wadzić was na kolejną tak wspa-
niałą galę. Raz jeszcze dziękuję 
kapitule Podlaskiej Marki Roku 
za otrzymaną nagrodę – mówiła 
Anna Rybakiewicz.

Anna Rybakiewicz, to absol-
wentka Wydziału Prawa Uni-
wersytetu w Białymstoku, która 
od 2016 roku wykonuje zawód 
radcy prawnego.  Uwielbia słu-
chać ludzkich historii. Intry-
gują ją losy przodków, do któ-
rych niejednokrotnie odnosi się 
w swoich powieściach. W swo-
ich książkach powraca do daw-
no minionych lat, ukazując przy 
tym nieoczywiste i wyszukane 
detale historyczne, przywołu-
jąc zapomniane miejsca, które 
za sprawą stworzonych przez 
nią postaci, na nowo budzą się 

do życia. Fakt, że inspiruje się 
prawdziwymi wydarzeniami 
sprawia, że jej powieści czyta 
się z zapartym tchem, przeżywa 
się o wiele mocniej i niezwykle 
trudno jest o nich zapomnieć. 
Na swoim koncie ma już pięć 
powieści. Najnowsza ,,Ocaleni 
dla miłości” miała premierę 15 
maja 2024 roku. 

Społeczeństwo, Projekt 4.0, Biznes, 
Wydarzenie

W kategorii Społeczeństwo 
zwyciężyła inicjatywa Podlaskiej 
Regionalnej Organizacji Tury-
stycznej Poznajemy Podlaskie. 
Jako najlepszy Projekt 4.0 wska-
zano Supernowoczesne Cen-
trum Kształcenia Zawodowego 
w Łapach. Z kolei Producent 
okien i drzwi – firma Monolit 
została doceniona w kategorii 
Biznes. O tym, że warto wycho-

dzić poza schematy i otworzyć 
przysłowiowe okno na świat, 
opowiedział jej dyrektor Jacek 
Sutkowski.

Odbywającym się na Wy-
dziale Architektury Politechniki 
Białostockiej East Design Days 
przypadł tytuł Wydarzenia mi-
nionego roku. Rektor uczelni 
Marta Kosior-Kazberuk statuet-
kę odebrała z rąk marszałka Łu-
kasza Prokoryma i prezydenta 
Białegostoku Tadeusza Trusko-
laskiego.

– East Design Days przycią-
ga na Podlasie światowej sławy 
dizajnerów i architektów. In-
spiruje i edukuje. Odbyło się 
już sześć edycji, pracujemy 
nad kolejnymi i zapewniam, 
że będą coraz wspanialsze i że 
będą dalej sławiły Podlaskie – 
deklarowała, dziękując za na-
grodę.

Kultura i Podlaska Marka 
Konsumentów

Największa uczelnia technicz-
na w regionie doceniona została 
także w kategorii Kultura za or-
ganizację Dni Kultury Studenc-
kiej Juwenalia Białystok 2023. 
Z kolei Stowarzyszenie Biało-
stocki Klub Kibiców Niepełno-
sprawnych BKKN zwyciężyło 
w kategorii Marka Bez Barier za 
pierwszą w Polsce Galę Parabok-
su Seven Stars Paraboxing Night. 
Jego prezes Wojciech Grabowski 
podkreślał, że „wszystko, co do-
bre, wywodzi się z naszego wo-
jewództwa i powinno dalej iść 
w świat”.

Podlaskiej Marce towarzy-
szył plebiscyt Podlaska Marka 
Konsumentów, w którym to in-
ternauci wybierali w głosowaniu 
swojego faworyta. W tym roku 
zwycięzcą został pokaz akroba-

cji lotniczych Odlotowe Suwał-
ki AIR SHOW. Nagrodę odebrał 
prezydent Suwałk Czesław Ren-
kiewicz.

Ambasadorzy regionu
Honorowym ambasadorem 

województwa podlaskiego zo-
stał Wojciech Fortuna, polski 
skoczek narciarski, mistrz olim-
pijski i mistrz świata z Sapporo. 
Były sportowiec od 20 lat związa-
ny jest z Suwalszczyzną i tamtej-
szym Wojewódzkim Ośrodkiem 
Sportu i Rekreacji w Szelmencie.

Tytuł Ambasadora Podlaskiej 
Gospodarki przypadł w udziale 
Henrykowi Owsiejewowi, pre-
zesowi zarządu firmy Malow Sp. 
z o.o. Nagrodę wręczył mu prze-
wodniczący sejmiku Cezary Cie-
ślukowski w towarzystwie woje-
wody Jacka Brzozowskiego.

Finał 20. edycji Podlaskiej 
Marki uprzyjemniły występy 
znanych muzyków – Nataszy 
Urbańskiej I Sławka Uniatow-
skiego.

wydarzenia

Juwenalia 
2024

Intensywny i energetyczny Tydzień 
Kultury Studenckiej już za nami. 
Liczne wydarzenia, sportowe,rekre-
acyjne i kulturalne pokazały, że stu-
denckie życie Łomży tworzy radosny 
i ambitny team studentów Akademii 
Łomżyńskiej.

Tydzień Kultury Studenckiej 
to cykl niezapomnianych imprez, 
takich jak: uczelniana gra tereno-
wa, studenckie grilowanie, tur-

niej e-sportowy i turniej siatków-
ki, a przede wszystkim finałowy 
koncert w łomżyńskim Amfite-
atrze, na którym bawiło się około 
pięć tysięcy uczestników. 

Na Muszli Koncertowej 
w Łomży zagrali znani i lubiani 
wykonawcy, był to koncert łączą-
cy różne style, konwencje i ga-
tunki muzyczne. Sarius, Masters, 
B.R.O, Grzeczni Chłopcy, Raci-

sova – stworzyli niezapomnia-
ny klimat imprezy, dając radość 
studentom i gościom uczelnianej 
imprezy masowej.

After party w Domu Studen-
ta „Rubikon” zwieńczyło tydzień 
wydarzeń i barwnej afirmacji stu-
denckiego życia Łomży!

Anna Rybakiewicz odkryciem 2023 roku 
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ZIELEŃ BEZ GRANIC - 
ARANŻACJA I PROJEKTOWANIE 

OGRODÓW.  Już dziś pomyśl 
o zielonej przestrzeni wokół 
swojego domu. Sklep Dom 

w Ogrodzie. Łomża, ul. Pana 
Tadeusza 11. Tel. 605 789 635.

NIERUCHOMOŚCI

Sprzedam mieszkanie 48 m2,  
II piętro - 3 pokoje przy  

ul. Wojska Polskiego (przy Parku). 
Cena 320 tys.  

Tel. 664 909 306.

KUPIĘ MIESZKANIE W ŁOMŻY
1. do remontu 
2. z problemami prawnymi
3. spadkowe 
Adam - nr. tel.: 510639700.

Wynajmę umeblowane pokoje 
w domu jednorodzinnym przy ul. 
Kaszmirowej. Pokoje paniom pracu-
jącym, studentkom lub uczennicim. 
Tel. 517 651 727.

Sprzedam gospodarstwo rolne 11 
ha z budynkami: mieszkalny i go-
spodarcze w gminie Jdewabne. Tel. 
730 231 675.

Wynajmę pomieszczenia gospodar-
cze: 150 m2, WC, CO i pomieszczenia 
socjalne. Odpowiedznire pod stolar-
nię, magazyn lubinna działalność go-
spodarczą. Łomża. Tel. 608 089 252.

Wynajme samodzielne pokoje oso-
bom samotnym, pracującym. Poko-
je umeblowane z łazienką i aneksem 
kuchennym. Tel. 608 089 252.

Sprzedam działkę rolną na terenie 
gminy Jedwabne - 2,4 ha. Tel. 692 
411 970.

Sprzedam  mieszkanie w Łomzy 
przy ul. Ks. Anny 16 - 61 m2, parter 
z ogródkiem. Cena 100 tys. USD ( 
400 tys. PLN)  plus 10 tys. PLN meble. 
Tel. 795 301 362.

USŁUGI REMONTOWO-BUDOWLANE

Usługi dekar-
skie- Perfekt 
dach: pokrycia 
dachowe, wy-
miana konstrukcji dachowych, ko-
miny z klinkieru, podbitki, montaż 
okien dachowych i włazów, mate-
riały. Łomża, Boguszyce 17, Łukasz 
Just. Tel. 508 637 509.

IWBUD Iwona Wiśniewska wypo-
życzalnia sprzętu budowlanego 
i ogrodniczego: -młoty wyburze-
niowe i inne -zagęszczarki –rusz-
towania, piły spalinowe - kosiarki, 
wykaszarki do trawy, areator - sprzęt 
rolniczy Łomża, ul. Nowogrodzka 
44B. Tel. 600 011 914.

Usługi hydrauliczne, instalacje sani-
tarne i C.O, montaż kitłowni, grzejni-
ków, ogrzewanie podłogowe, prze-
róbki, odkurzacze centralne, pompy 
ciepła C.W.U. Tel. 668 645 922.

Układanie kostki brukowej: podjaz-
dy, tarasy, chodniki i schody. SOLID-
NIE. Tel. 509 981 956. 

Usługi wykończeniowe solidnie 
i szybko - szpachlowanie i malowa-
nie. Tel. 503 969 530

Usługi hydrauliczne PLUMBER 
Sobociński Sławomir:  

instalacje CO, instalacje  
wodno-kanalizacyjne, montaż 

urządzeń sanitarnych,  
kotłowanie (olejowe, gazowe, 

węglowe), kolektory słoneczne, 
pełen zakres usług.  

Tel. 516 376 389.

ZIBI Zbigniew Gierwatowski. Usłu-
gi wykończeniowe: profesjonalne 
układanie płytek łazienkowych, ma-
lowanie i szpachlowanie, układanie 
paneli, tapetowanie oraz przeróbki 
hydrauliczne. Duże doświadczenie 
w branży. Tel. 606 880 197.

DOM

EDWAL: meble na zamówienie. Pro-
jekt gratis. Tel. 86 218 79 53, 601 804 
117. 

USŁUGI FINANSOWE

E-dyt biuro rachun-
kowe, Edyta Soko-
łowska - twoja pewność w rozlicze-
niach z Urzędem Skarbowym i ZUS. 
Zapraszamy: NOWY ADRES Łomża, ul. 
Nowogrodzka 155 d. Tel. 862 173 474,  
606 728 258. 

USŁUGI RTV-AGD 

Serwis ELEKTRO-AGD. Łomża, ul. 
Prusa 14 lok. 75. Tel. 86 2190 900. 

Zakład usługowy RTV – Marek 
Brzeziak ul. Wojska Polskiego 26A, 
Łomża. Tel. 862 115 343, 696 884 
735. Usługi w zakresie naprawy: 
TV, DVD VCR, KAMERY, LAPTO-
PY, MONITORY KOMPUTEROWE 

I INNE oraz montaż anten TV i SAT. 
www.brzesiakrtv.pl 

SALE WESELNE, USŁUGI WIDEOFILMOWANIE, 
ZESPOŁY MUZYCZNE 

Fotografia ślubna, portretowa i oko-
licznościowa. rafallesicki.com. Tel. 
600 455 252. 

Wesela, imprezy okolicznościowe, 
muzyka romska. Gra, śpiewa i tańczy 
,,Dżudli”. Gwarancja dobrej zabawy. 
Tel. 698 621 178. 

MOTORYZACJA 

AUTOZŁOMOWANIE, SKUP AUT DO 
DEMONTAŻU, ODBIÓR U KLIENTA. 
DOBRE CENY. 18-400 Grzymały k. 
Łomży. Tel. 602 259 306, 734 857 500. 
Elektromechanika samochodowa. 
Kompleksowy serwis klimatyzacji, 
nabijanie, odgrzybianie, sprawdze-
nie szczelności. Stara Łomża p/sz., ul. 
Akacjowa 5. Tel. 518 362 426.

Sprzedam Ford Tourneo Connect 1.8 
TDCi 220 tys. przebiegu, 2009 rok, 
stan bardzo dobry. Cena 12.500 zł. 
Tel. 600 770 454.

ZDROWIE/ URODA 

Specjalista foniatra-otolaryngolog 
Lilianna U. Lechowicz. Tel. 086 218 
22 29, 604 504 694. 

Zabierz rodzinę bądź przyjaciół  
do przytulnego domku  

w Balikach. „Domek u Zosi”. 
Tel. 501 627 081.

PRACA

Zatrudnię pracownika biurowe-
go z doświadczeniem.  Dobra 
znajomość programów  pakie-
tu Microsoft Office. Piekarnia 
Piątnica, ul. Stawiskowska 53b,  
tel.862191334, 602 490 563,  
piekarnia.piatnica@op.pl

RÓŻNE/SPRZEDAM

Sprzedam 25 bel sianokiszonki- 150 
zł sztuka, ładowacz Cyklop - 5 tys. zł, 
Ursus C-330 M z 1990 roku, stan bdb 
32 tys. zł. Separator komórek soma-
tycznych  - 7 tys. zł. Tel. 515 830 196.

Serwis domowy. Drobne naprawy: 
malowanie, szpachlowanie, drobne 
usługi  hydrauliczne, elektryczne. 
Tel. 694 013 539, 452 648 409.

Drobne naprawy, malowanie, 
szpachlowanie, usługi elektryczne 
i hydrauliczne, glazura i terakota. Tel. 
452 648 409 lub 694 013 539.

tel. 503 010 038

OGLĄDAJ  NA  140  KANALE

100-letnia tradycja 
zobowiązuje
ul. M.C. Skłodowskiej 1 Łomża
ul. Sikorskiego 27  Łomża
ul. Sienkiewicza 2 Łomża
ul. Bernatowicza 6 Łomża
ul. Kołłątaja 1A/17  Łomża
ul. Przykoszarowa 22 Łomża
ul. Stacha Konwy 11 Łomża
ul. Wyszyńskiego 4D Zambrów
ul. Wojska Polskiego 31 
Zambrów
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Łomżyński Klub Sportowy, w sobotę 
25 maja pokonał na własnym boisku 
Mławiankę Mława 2:1 (1:1), co ozna-
cza, że na dwie kolejki przed końcem 
rozgrywek zapewnił sobie utrzyma-
nie w trzeciej lidze. To, co zimą mogło 
jeszcze wydawać się niemożliwe, dziś 
staje się faktem.

Mecz szybko potoczył się 
pod dyktando biało-czerwonych. 
W 3. minucie podanie z pra-
wej strony otrzymał Bartłomiej 
Olszewski, który znajdując się 
w polu karnym gości z pierwszej 
piłki zagrał do wbiegającego Fili-
pa Karmańskiego. “Karman” za-
chowując się bardzo przytomnie, 
zdołał umieścić piłkę w bramce 
obok próbującego interwenio-
wać golkipera Mławianki. W 8. 
minucie pierwszy strzał oddali 
goście. Mateusz Karol przeniósł 
jednak piłkę wysoko nad bramką 
Adriana Olszewskiego.

Po kilkunastu minutach prób 
obu zespołów, podopieczni tre-
nera Marcina Płuski w 30. mi-
nucie mieli okazję do podwyż-
szenia prowadzenia. Kontratak 
czterech zawodników urucho-
mił Szymon Kuźma podając na 
prawo stronę do Patryka Winsz-
tala. Ten zauważył w polu kar-
nym Adriana Bielkę, którego 

próbował obsłużyć po-
daniem, ale przeciął je 
jednak defensor Mła-
wianki. Gdyby nie to, 
biało-czerwoni stanęli-
by przed naprawdę do-
brą okazją bramkową. 
34. minuta to trójkowa 
akcja Winsztala, Azikie-
wicza i Bielki. Najpierw 
bardzo dobre pytanie 
otrzymał Adrian, który 
w asyście dwóch zawod-
ników rywala popędził 
w stronę bramki. Zza 
pleców wybiegł Azikie-
wicz, który momental-
nie otrzymał podanie od 
Bielki. Dostrzegł Winsz-
tala, który nie miał jed-
nak ani sekundy na do-
bre złożenie się i od razu 
oddał strzał, który jed-
nak minął centymetry 
bramkę Mławianki Mła-
wa. W 38. minucie groźny strzał 
oddał Odilon, jednak na poste-
runku był Olszewski.

W 45. minucie goście dopię-
li swego. Po rozegranym rzucie 
rożnym i zamieszaniu w polu kar-
nym ŁKS-u, piłka trafiła do Ma-
teusza Karola. Ten podał do Mar-
kowicza, który nie zastanawiając 

się wrzucił piłkę na dalszy słupek. 
Tam znajdowało się aż dwóch 
niepilnowanych zawodników go-
ści, a piłkę do bramki skierował 
Ivan Hurenko. Na przerwę scho-
dziliśmy przy remisie 1:1.

Drugą odsłonę sobotniego 
starcia lepiej rozpoczęli biało-
-czerwoni. Już w 46. minucie 

niepilnowanego Adriana 
Bielkę dostrzegł Dawid 
Owczarek, który urucho-
mił kolegę precyzyjnym 
podaniem. Bielka próbo-
wał przecinać pole karne, 
ale bardzo przytomnie 
interweniował obroń-
ca gości wybijając piłkę 
na rzut rożny. W 54. mi-
nucie sędzia w związku 
z trudnymi warunkami 
atmosferycznymi prze-
rwał mecz.

Po wznowieniu gry 
sporo musieliśmy czekać 
na kolejne okazje bram-
kowe. W 74. minucie po 
rzucie rożnym, bardzo 
umiejętnie rozluźnienie 
w defensywie gości wyko-
rzystał Adrian Olszewski. 
Bramkarz bardzo szyb-
ko wznowił grę od razu 
podając piłkę do Patryka 

Winsztala. Pomocnik co praw-
da był bliżej bramki gości niż 
ostatni obrońca Mławianki, ale 
w momencie podania znajdo-
wał się jeszcze na połowie ŁKS-
-u. W związku z tym nie było 
mowy o spalonym. Zmęczony 
zawodnik został jednak dogonio-
ny przez rywali, co utrudniło sku-

teczny strzał, który na rzut różny 
zdołał sparować bramkarz rywa-
la.

W 81. minucie znów zawod-
nicy i kibice Łomżyńskiego Klu-
bu Sportowego podnieśli ręce 
w geście triumfu. Rzut rożny wy-
konywał Bartłomiej Olszewski. 
W polu karnym głową próbował 
oddać strzał Patryk Winsztal, ale 
piłka trafiła za pole karne Mła-
wianki. Tam dwukrotnie pró-
bował bramkarza gości zasko-
czyć Bartosz Bernatowicz. Piłka 
w całym tym zamieszaniu trafiła 
w słupek, a najprzytomniej za-
chował się Adrian Bielka, który 
umieścił ją w bramce gości.

W końcówce spotkania Mła-
wianka Mława miała jeszcze oka-
zje, aby wyrównać wynik meczu, 
ale ostatecznie trzy punkty zo-
stają w Łomży. Tym samym ŁKS 
Łomża już może być w 100% 
pewny utrzymania w trzeciej li-
dze. Do końca rozgrywek pozo-
stały dwa spotkania. Za tydzień 
podopieczni Marcina Płuski za-
grają w Nowym Dworze Mazo-
wieckim z tamtejszym Świtem, 
a za dwa tygodnie zakończymy 
ligę w Łomży meczem z Pilicą 
Białobrzegi.

SEBASTIAN CHRZANOWSKI

ŁKS pokonuje Mławiankę Mława i zostaje w lidze 
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Łomża wzbogaciła się o zestaw mobilnych boisk 
do koszykówki 3x3. Propozycja ich zakupu zo-
stała zgłoszona do budżetu obywatelskiego na 
2024 rok. Po raz pierwszy zostaną one wykorzy-
stane w niedzielę, 2 czerwca podczas turnieju 
Miejski Street Basket Łomża 2024, który odbę-
dzie się na Starym Rynku.

W przeszłości często w osiedlach gra-
ło się amatorsko na tzw. jeden kosz. Obec-
nie, pod oficjalną nazwą koszykówka 3x3, 
ta dyscyplina sportu zyskuje coraz większą 

popularność również wśród zawodowców. 
Pomógł w tym Międzynarodowy Komitet 
Olimpijski, który dołączył tę dyscyplinę 
do programu igrzysk olimpijskich w To-
kio. Spotkania są niesamowicie widowi-
skowe, gdyż zawodnicy cały czas grają 
bardzo dynamicznie, co też sprzyja przy-
ciągnięciu młodego pokolenia. Sukcesami 
może się już pochwalić także reprezenta-
cja Polski, która w ostatnich latach zdobyła 
brązowe medale mistrzostw świata, Euro-
py oraz igrzysk europejskich, a także za-
jęła 7. miejsce na igrzyskach olimpijskich 
rozgrywanych w Japonii w 2021 roku. Kil-
ka dni temu wywalczyła ona sobie prawo 
startu również w tegorocznej olimpiadzie 
w Paryżu.

Teraz szansę spróbowania swoich sił 
w tej dyscyplinie będzie miał każdy miło-
śnik koszykówki z Łomży. Z okazji Dnia 
Dziecka, samorząd Łomży oraz Miejski 
Ośrodek Sportu i Rekreacji organizują 
turniej, w którym będą mogły wystarto-
wać czteroosobowe drużyny dzieci, mło-
dzieży i dorosłych w podziale na kategorie 
wiekowe. Dwa boiska o wymiarach 13x17 
z koszami najazdowymi, bandami, ławka-
mi, piłkami i stolikami zostały zakupione 
za 215 tys. zł w ramach budżetu obywa-
telskiego 2024. Tym samym przyczynią 

się one do wzbogacenia oferty rozrywko-
wo – sportowej proponowanej przez mia-
sto. Szczegółów w sprawie turnieju udziela 
MOSiR.

Miejski Street Basket Łomża 2024
Termin: 2 czerwca 2024 r. w godz. 

15.00-19.00
Miejsce: Stary Rynek
Organizatorzy: miasto Łomża i Miej-

ski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Łomży
1. Obowiązują oficjalne przepisy gry 

w koszykówkę 3x3.
2. Każda drużyna składa się z 4 za-

wodników (3 zawodników na boisku i 1 
zmiennik). Dopuszczalne jest zgłoszenie 
zespołu 3-osobowego.

3. Dzieci i dorośli grają naprzemiennie.
4. Zapisy na email:  HYPERLINK 

"mailto:mosir@mosir.lomza.pl"mosir@
mosir.lomza.pl do dnia 28 maja do godz. 
12.00

lub w dniu zawodów w biurze zawo-
dów w godz. 14.00-14.30. Organizatorzy 
proszą o podanie nazwy drużyny, imienia 
i nazwiska, daty urodzenia zawodnika oraz 
numeru kontaktowego do trenera (dzieci) 
lub do kapitana drużyny (dorośli).

5. Podczas wydarzenia będą robione 
zdjęcia. Rodzice, opiekunowie prawni za-

wodników niepełnoletnich oraz zawodni-
cy pełnoletni muszą wyrazić pisemną zgo-
dę na publikację imienia i nazwiska oraz 
wizerunku w mediach. Jest to warunek 
niezbędny, aby wziąć udział w wydarzeniu.

DZIECI
Dzieci roczniki:
· 2014 - 2016 (8-10 lat) oddzielnie 

w kat. dziewczynki, w kat. chłopcy,
· 2013 i 2012 (11-12) oddzielnie w kat. 

dziewczynki, w kat. chłopcy,
· 2011 - 2009 (13-15) oddzielnie w kat. 

dziewczynki, w kat. chłopcy.
1. UWAGA: kategorie zależą od licz-

by zgłoszonych drużyn. Możliwa jest inna 
konfiguracja roczników.

2. Mecz 8 min lub do 21 punktów.
3.Bez klasyfikacji pucharowej. Wszy-

scy zawodnicy otrzymują medale za 
uczestnictwo.

DOROŚLI i 16+
Dorośli i 16+ kat. drużyny mieszane
1. Mecz 10 min lub 21 punktów.
2. Klasyfikacja pucharowa: I, II i III 

miejsce. Wszyscy zawodnicy otrzymują 
medale za udział.

Kontakt:
Anna Męczkowska
MOSiR w Łomży
tel. 86 215 06 05 wew. 102

Podczas 70. Memoriału im. Janu-
sza Kusocińskiego, który rozegrano 
w Chorzowie, zawodniczka Klubu 
Sportowego Prefbet-Sonarol Marty-
na Krawczyńska pobiła swój rekord 
życiowy w biegu na 3000 metrów 
z przeszkodami. Jej nowy życiowy 
rezultat wynosi teraz 10:08,29 se-
kund, co jest wypełnieniem normy na 
klasę mistrzowską w tej konkurencji 
(10:15,00).

– O tym, że zawodniczka zo-
stała powołana przez PZLA na te 
prestiżowe zawody otrzymaliśmy 
informację na 4 dni przed. Do 
tego biegu nasza zawodniczka 
wykonała zaledwie 4 odpowied-
nie jednostki treningowe, a za-
zwyczaj - aby być dobrze przy-
gotowanym - robiliśmy powyżej 
10 jednostek „przeszkodowych”. 
Tym bardziej cieszy wynik, bo 
może to być prognozą, że to nie 
ostatnia „życiówka” Martyny na 
przeszkodach w tym sezonie - 
mówi trener Andrzej Korytkow-
ski. 

Grupa zawodników KS Pre-
fbet-Sonarol tego samego dnia, 
czyli 18 maja,  wzięła udział 
w mistrzostwach województwa 
podlaskiego U20 i U18 roze-
granych w Białymstoku. Star-
tujący poza konkursem Piotr 
Dąbrowski (800 m -1:55,30, 
rekord życiowy) i Justyna Ko-
rytkowska  (1500 m - 4:40,92) 
odnieśli zwycięstwa w swoich 
konkurencjach. W kategoriach 
młodszych na podium stanę-
li: Wiktoria Grabowska (U20, 

3000 prz.-12:09,70, minimum 
na MPJ) oraz Wiktoria Stefań-
ska (U18,400 m, 63,28,dwa 
razy zwycięstwo). Na 400 me-
trów mężczyzn U18, 2. był 
Maciej Skarżyński (53,58 - re-

kord życiowy) a 4. Filip Rusiń-
ski (58,83), natomiast na 1500 
metrów junior młodszy Kon-
rad Zaleski przybiegł drugi, 
a w skoku w dal młodzik Alek-
sander Banach uzyskał wynik 5 

metrów i 71 centymetrów, co 
jest tylko rezultatem o 3 centy-
metry gorszym od jego rekordu 
życiowego.

- Nasz długodystansowiec 
Andrzej Leończuk podczas 41. 

Półmaratonu Hajnowskiego za-
jął drugą lokatę uzyskując czas 1 
godziny 10 minut i 20 sekund – 
relacjonuje Andrzej Korytkow-
ski, zapowiadając kolejne starty 
zawodników. 

Uliczna koszykówka na Starówce

Klasa mistrzowska Martyny Krawczyńskiej
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